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Pred prazniki navadno iščemo besede, s katerimi 
hočemo dati poudarka vsebini in pomenu nekega dogod
ka oziroma obletnice. Tako je tudi ob PRAZNIKU 
REPUBLIKE — 29. novembru, rojstnem dnevu naše 
stvarnosti in tiste socialistične in demokratične družbene 
ureditve, ki jo obogateno z revolucionarnimi spoznanji 
živimo danes. Čeprav se vedno znova vračamo v čas 
narodnoosvobodilnega boja in ljudske revolucije, čeprav 
hočemo ponovno poudarjati veličino odločitev na II. 
zasedanju AVNOJ-a, pa to ni beg pred sedanjostjo in 
številnimi problemi, s katerimi se srečujemo na družbe
nem in gospodarskem področju, ampak prav nasprotno. 
V teh zgodovinskih odločitvah želimo najti vse tisto, kar 

je bilo sporazumno in dosledno dogovorjeno, kar je v 
krvavi vihri vojne bilo tako človeško in sprejemljivo za 
vse, ki so stali na strani široke protifašistične fronte, ki 
so verovali v zmago in takšno svobodo, ki bo slehernemu 
omogočala, da si z delom ustvarja pogoje za človeka 
dostojno življenje. 

Od mnogih sklepov bi kazalo danes 
izpostaviti predvsem tistega, ki govori 
o svobodni volji vseh predstavnikov 
jugoslovanskih narodov in narodnosti, 
da se združijo v takšno demokratično 
skupnost, v kateri bosta zajamčeni 
samostojnost posameznih narodov in 
vseh narodnosti in kjer se bodo vsa 
vprašanja razreševala s sogksjem — 
konsenzom. In ker se dandanes toli
kokrat srečujemo s to besedo, bi se 
morali zavedati, da je prav soglasje 
premagovalo usodne trenutke števil
nih odločitev v vojnem in povojnem 
času, ob vseh težkih preizkušnjah 
mednarodnega priznanja nove Jugo
slavije, napada Informbiroja, uvajanja 
samoupravljanja, boja za utrditev 
meja in ohranjanja povezanosti s tisti

mi našimi ljudmi, ki so ostali izven 
meja matične domovine. 

To pa pomeni, da gre za tisti avno-
jevski duh, ki mora biti prisoten tudi 
danes, ko se zavedamo da notranje 
soglasje daje jamstvo za premagovanje 
gospodarskih težav, za sprejeto stabili
zacijo na vseh področjih dela in življe
nja in za ohranjanje tiste veljave v 
mednarodnih odnosih, ki smo jo 
snovali desetletja, in ki se lahko mani
festira samo skozi koekstistenco in 
pravico vseh, do lastnega razvoja. 

In ker smo tudi mi delček tega 
sveta in del naše samoupravne sociali
stične skupnosti je prav, da preveri
mo, kako smo v občini uresničevali to 
načelo soglasja in kaj smo uspeli nare
diti na posameznih področjih življenja 
in dela. Rezultati so dobri, saj prese

gamo z resolucijo postavljene gospo
darske cilje, z velikimi napori delavcev 
v industriji, kmetijstvu in na področju 
obrti krepimo materialno osnovo 
dela, ustvarjamo sredstva za pokriva
nje programov na področju družbenih 
dejavnosti in skušamo z rastjo osebnih 
dohodkov ublažiti padec življenjskega 
standarda. Poleg tega smo na široko 
odprli vrata mednarodni menjavi, 
razvili mnoge gospodarske vezi v slo
venski in jugoslovanski prostor in 
skušali preko delegatskega sistema 
doprinašati k smotrnejšemu razreševa
nju pomembnih družbenih vprašanj. 
V areno življenja smo vnašali dosežke 
na kulturnem, športnem in drugih 
področjih, kjer se oblikuje notranje 
bogatstvo človeka -- ustvarjalca mate
rialnih in delovnih vrednot. 

Vsega tega ne bi dosegli, če bi ne 
bili soglasni, če se ne bi sporazume
vali, in če ne bi čutili stalne potrebe 
po oblikovanju skupnih izhodišč vseh 
subjektov povezanih znotraj frontne 
organiziranosti socialistične zveze. 

Še večje soglasje pa bo potrebno v 
teh dneh, ko bomo sprejemali planske 
dokumente za prihodnje leto, saj 
bodo zoženi materialni okviri zahte
vali še več dogovarjanja in smotrnega 
usklajevanja ob strpnem sporazumeva
nju. 

In ker smo dokazali, da je to pot, 
ki vodi k uspehu, nam ne bo težko 
doseči takšno soglasje, ki bo v korist 
vsem nam in kar bo najlepše darilo 
vseh nas rojstnemu dnevu naše repub
like — samoupravne skupnosti naro
dov in narodnosti Titove Jugoslavije. 

K A R E L KUŠAR 

Na proslavi ob Dnevu republike 
— 29. novembru, bosta Imeli 
slavnostni koncert Godba na 
pihala Domžale in Mengeška 
godba, ki v letošnjem letu 
praznujeta stoletnico. 

Ob Dnevu republike — 
29. novembru — čestitamo 
vsem delovnim ljudem 
in občanom 

SKUPŠČINA OBČINE 
IN DRUŽBENOPOLITIČNE ORGANIZACIJE 

DOMŽALE 

Do konca leta 
še dve zasedanji 
skupščine občine 

Skupščina občina se bo v mesecu decembru sestala dvakrat. Na 
prvem zasedanju bo obravnavala kot osrednjo točko dnevnega reda 
uresničevanje delegatskega sistema v občini Domžale s posebnim 
poudarkom na uresničevanju delegatskega sistema v samoupravnih 
interesnih skupnostih. Gradivo s to problematiko je bilo predlo
ženo Skupščini občine že 16.2.1984, vendar pa je Skupščina 
takrat ocenila, da gradiva, ki se nanašajo na delo Samoupravnih 
interesnih skupnosti ne ustrezajo. Zato je pripravljeno povsem 
novo gradivo, katero bolj poglobljeno in bolj kritično obravnava 
probleme v delovanju delegatskega sistema. Delegati bodo še pred 
zasedanjem prejeli poleg osnovnega gradiva tudi osnutek možnih 
sklepov in usmeritev za nadaljnji razvoj ter poglabljanje uresniče
vanja delegatskega sistema s predlogi za takšne spremembe v 
Samoupravno interesnih skupnostih, ki bodo pomenile racional
nejše in učinkovitejše delo organov. 

Na teh zasedanjih zborov Skupščine občine bodo delegati 
obravnavali tudi analizo uresničevanja svobodne menjave dela v 
Samoupravnih interesnih skupnostih, problematiko šolstva, zdrav
stva, raziskovalne dejavnosti, knjižničarstva ter poročilo o uresni
čevanju sklepov Skupščine občine s področja socialnega varstva. 

Delegacije, temeljne organizacije združenega dela in krajevne 
skupnosti bodo vsa gradiva pravočasno prejele. Zaradi pomembno
sti dnevnega reda, naj gradivo obravnavajo celovito, po možnosti 
tudi skupaj s samoupravnimi organi. Prav bi bilo, da predložena 
gradiva proučijo ter se dO njih izrečejo tudi družbenopolitične 
organizacije. 

28. decembra 1984 pa bo Skupščina obravnavala planske akte 
za prihodnje leto, katere so v fazi osnutkov delegati že prejeli in 
obravnavali, v tej fazi pa jih bo Skupščina občine obravnavala na 
zasedanjih dne, 27. in 28. novembra 1984. -



Komaj smo dobro zaključili z vsebinskimi in organizacijskimi pripra
vami za volitve nosilcev najodgovornejših dolžnosti v skupščinah 
družbenopolitičnih skupnosti in SIS, ki so se zaključile spomladi, že smo 
začeli misliti na aktivnosti, ki bodo spremljale volitve 1986. Temu je bila 
namenjena tudi skupna seja Medobčinskih svetov sindikata in SZDL 
ljubljanske regije, na kateri je bila sprejeta vrsta stališč in usmeritev, ki 
bodo koristile tako temeljnim okoljem, kakor tudi nosilcem volilnih 
aktivnosti na občinski regiji, zato jih v skrajšani obliki posredujemo: 

Dosedanje izkušnje 

Izkušnje dosedanjih volilnih 
aktivnosti, kakor tudi izdelane ocene 
in analize delegatskega sistema in 
delegatskih odnosov, morajo biti v 
sleherni sredini pomemben usmerje
valec priprav na volitve v letu 1986, 
ena izmed najodgovornejših nalog pa 
so kadrovske priprave. Lete morajo 
potekati nepretrgano v skladu z dogo
vorom, neodtrgano od družbenoeko
nomskih in družbenopolitičnih nalo 
obenem pa mora biti kadrovska poli 
tika v funkciji delovnega človeka, k i 
vse bolj neposredno prevzema samo
upravno odgovornost za družbeni 
razvoj. 

Stalno evidentiranje 

Stalno evidentiranje možnih kandi
datov za družbene funkcije omogoča 
delovnim ljudem in občanom poveza
nim v raznih organiziranih oblikah 
združevanja in delovanja, da se nepo
sredno in aktivno vključujejo v vse 
faze kadrovanja ljudi za posamezne 
družbene funkcije. Naša naloga pa je 
f d i , da evidentiramo, kandidiramo in 

-.:o tudi izvolimo take tovariše in 
ovarišice, ki bodo resnično nosilci 

usklajevanj različnih interesov ter 
hotenj, k i bodo sposobni oblikovati 
ter spoštovati skupne interese in raz
vojne usmeritve ter prioritetne naloge 
naše družbe. 

Srečanje telesnokulturnih 
delavcev 

Telesnokulturna skupnost Domžale in Občinski 
sindikalni svet Domžale organizirata ob koncu leta 
„SREČANJE TELESNOKULTURNIH DELAVCEV, ki 
bo v soboto, 8. 12. 1984 s pričetkom ob 20. uri v 
dvorani Komunalnega centra Domžale. 

Na prireditvi bodo podeljena priznanja sindikalnim 
delavcem, ki skrbe za šport in rekreacijo v delovnih 
organizacijah, priznanja, plakete ter Bloudkove značke 
pa bodo prejeli zaslužni te lesno kulturni delavci za dolgo
letno delo ter vrhunski športniki za izredne dosežke v 
tekmovalnem športu. 

Srečanje bo povezano s kulturnim programom v kate
rem bodo nastopili pevci Leka, Tosame, Zdravstvenega 
doma in Toka. Prireditev bo povezoval Boris Kopitar. 

Organizacija prireditve je zaupana Atletskemu klubu 
Domžale, ki bo poskrbel za družabno razpoloženje s 
plesom. 

Cena vstopnic je 100.— din, katere lahko dobite v 
dvorani Komuna/nega centra (pisarna ZTKO) in na 
Občinskem sindikalnem svetu Domžale. 

Vljudno vabljeni! 

Koga bomo predlagali? 

Naše delegacije morajo postati 
učinkovite nosilke delegatskih odno
sov, zato moramo stalno evidentirati 
in predlagati za vse nivoje družbeno 
najbolj aktivne ljudi in občane, poseb
no skrb pa nameniti mladim ter 
kadrom, k i bodo pripravljeni in spo
sobni, predani in odločni pri izvajanju 
nalog socialističnega samoupravljanja. 
Pri tem naj bodo evidentirani kandi
dati iz vseh ustreznih institucij politi
čnega sistema, samoupravnih organov, 
družbenih organizacij in društev. 

Aktivno delo volilnih organov 

V vseh OK SZDL kakor tudi v K K 
SZDL in 0 0 ZSS je potrebno zagoto
viti ustvarjalno kontinuiteto dela 
volilnih organov (volilnih komisij), v 
zvezi s tem je potrebno proučiti dose
danje delo in morebitno novo imeno
vanje ustreznih organov volilnih komi
sij, koordinacijskih odborov oz. orga
nov, ki bodo vključeni v kadrovske in 
ostale priprave na volitve. Ob tem je 
pred pripravami potrebno opozoriti 
na dolžnost temeljnega okolja, ki evi
dentira možnega kandidata, na njego
vo sodelovanje v nadaljnjih postopkih 
priprav na volitve. 

Usposabljanje delegatov 
OK SZDL in OS ZSS sta odgovor

na za pravočasno usposabljanje dele
gatov, posebno skrb je treba nameniti 
usposabljanju delegatov v zborih 
uporabnikov in usposabljanju nosilcev 
funkcij v posameznih SIS. Ob tem 
moramo preseči slabost, da se v zboru 
uporabnikov delegirajo delegati iz vrst 
izvajalcev, obenem pa je potrebno 
večjo skrb nameniti tudi evidentiranju 
kandidatov za funkcije v republiki in 
federaciji. 

O volitvah tudi na programskih sejah 
SZDL 

V pripravah na programske seje oz. 
tudi na samih sejah je potrebno name
niti posebno skrb ugotovitvi stanja na 
področju evidentiranja možnih kandi
datov in oceni aktivnosti nosilcev 
funkcij, ki bi morala postati sestavni 
del poročila, hkrati pa stalna naloga 
vseh nosilcev. Če bomo hoteli, da 
bodo prvi pregledi evidentiranih 
možnih kandidatov za volitve 86 
znani do meseca maja, 1986, bo 
potrebno k tem aktivnostim pristopiti 
takoj, ena izmed nalog pa je tudi, da 
ustrezni organi na republiški oz. 
zvezni ravni pravočasno odgovorijo na 
vsa odprta vprašanja v zvezi z volilnim 
sistemom ter pravočasno izdelajo 
rokovnik priprav in izvedbe volitev. 

(V.V.) 

Domžalčan Drago Flis, novinar radia na poti po svetu: 

. .Odločilno je bilo sojenje Adolfu 
Eichmannu. Takrat, ko so ga Izraelci 
pripeljali v Tel Aviv in ga sodili, se mi je 
zazdelo, da moram nekaj storiti za 
židovstvo, se vrniti domov in tako sem tudi 
storil," pripoveduje Jossi. Ob prihodu v 
Izrael so ga najprej vtaknili v intenzivni 
tečaj hebrejščine, ki je prej sploh ni poznal, 
nato pa v vojsko. Nekaj časa je bil poklicni 
častnik, potem je iz Zahala vojske 
izstopil in se podal v univerzitetno kariero, 
sedaj vodi inštitut za streteške študije pri 
telavivski univerzi. Jossi ni fanatičen Zid, v 
sinagogo skoraj ne zahaja, niti ne praznuje 
židovskih praznikov. 

V te! Avivu sem hotel poklicati še 
pisatelja humoresk Lfraima Kišona, ki je 
bolj znan v tujini kot doma. „Ce človek 
bere njegove prijetne zgodbice iz iftaelske-
ga vsakdana, bi se najraje preselil v Izrael", 
jb nekoč zapisal neki literarni kritik. Kišon 
ima največ uspeha v Nemčiji in Avstriji, 
tam ga berejo, in se s tem nekako posipajo s 
pepelom za vse tisto, kar so naredili Židom. 
Kišona ni doma, oglasila se je njegova 
„najboljša zakonska žena od vseh": „Veste 
po volitvah je takoj odpotoval v Evropo. 
Pogaja se za avtorske pravice o njegovi novi 
knjigi. Ne mara, da bi ga zastopal kakšen 

majhen mešetar, vse sam računa, tako da 
mi je prav žal. Ko boste še kdaj v Izraelu, 
nas pa le pokličite!" 

Tako je pač, rad bi spoznal Kišonovo 
družino, sinova sta že oba odslužila vojsko, 
oče najbrž pripravlja novo knjigo. Kišon je 
Žid iz Budimpešte, smo pravzaprav sosedje 
povedal bi mu tudi. da na radiu predvajamo 
njegove humoreske. 

Se se vrnem v Jeruzalem. Z arabskim 
avtobusom sem se odpeljal na zahodni breg 
Jordana. Najprej se ustavim v Betlehemu, 
kjer naj bi se po krščanski tradiciji rodil 
Kristus. V votlini ameriški dominikanci 
obhajajo drug drugega in se spovedujejo. 

V glavni cerkveni ladji srečam dva 
jugoslovanska duhovnika. Meniha sta iz 
srbske pravoslavne cerkve, ki ju je nekako 
posodila grški, ki upravlja glavno cerkveno 
krilo, spodnje prostore s Kristusovo votlino 
pa imajo armenski katoliki. Krščanske 
cerkve se včasih težko dogovorijo, kdo bo 
upravljal posamezno svetišče, izraelske 
oblasti pa se v to posebej ne vtikajo, nočejo 
se vmešavati. 

Oče Ilija je v Betlehemu ie dve leti. Je 
nekakšen potujoči pravoslavni menih, 
doma je iz Sremske Mitrovice, kot duhov

nik pa je deloval tudi v Nemčiji, potem se 
je znašel na sveti gori Atos v Grčiji, od tam 
pa so ga premestili v Betlehem. Skromna 
grška pravoslavna cerkev ga sploh nič ne 
plača, čeprav ima seveda zastonj hrano in 
nekaj drugih plačanih stroškov. Razlaga 
zgodovino cerkve in razlike med Židi in 
Kristjani: 

.Med nami in Židi je ogromna razlika: 
Židje mislijo, da so križali svojega izdajalca. 
Kristus je bil Žid iz Davidovega kolena. 
Židje šele čakajo odrešenika, za nas pa je že 
prišel • • • ", razlaga oče Ilija s primerno 
razdaljo. Ilija je prebral veliko svetih knjig, 
vera je zanj nekaj vsakdanjega, za svojo vero 
se morda sploh ne bi hotel pobijati. 

„Še nekaj bi vam pokazal, grob svetega 
Hieronima iz Dalmacije. To je bil eden 
prvih popotnikov in potopiscev v Palestini. 
Natančno je popisoval, potem so marsikaj 
lahko zgradili na novo prav po njegovih 
zapiskih. Jeruzalem so večkrat požgali in 
porušili..." razlaga Ilija, ki vodi tudi 
svojega mlajšega kolego, ki je prišel iz 
Dečanov. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Sekcijski razpravi o knjižničarstvu na rob: 
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ezki časi najboljše 
prijateljice 

Nekako neproblematično - vsaj kar zadeva domžalsko matično 
občinsko knjižnico — je minilo osem desetletij Od njene ustano
vitve. V skromni družbeni skrbi in podpori pa ob veliki osebni 
prizadevnosti, ki je zmogla reševati le majhna vsakodnevna vpraša
nja poslovanja, je razvoj občinske matične knjižnice v Domžalah 
zastal. Te pomembne naravne kulturne centre družbene skupnosti 
so v drugih občinah razvijali z večjo mero odgovornosti, sproti 
reševali gmotna, prostorska, kadrovska vprašanja, vprašanja nakupa 
gradiva itd. 

Kljub izredno velikemu obsegu nalog in področij, ki smo jih v 
občini zaupali tej ustanovi, je ostajala nekje na robu zanimanja 
onih odločujočih dejavnikov, ki so se tekom let odločali za 
posodobitve, investiranje, izboljševanje. Ob tem pa knjižnice 
zanimanje bralcev ni obšlo. Nasprotno: število bralcev, zlasti med 
mladimi, se je večalo, to nasprotje — več nalog na eni in vse slabši 
ekonomski ter statusni položaj na drugi strani, pa je mesto, ugled 
in akcijsko moč knjižnice slabšalo. Prišel je trenutek resnice: novi 
zakon o knjižničarstvu, zaostreni pogoji presoje kdo ustreza 
pogojem o t.i. matičnosti in kdo ne, so pokazal! vso našo nemoč 
na tem področju. Odprli so številne naloge, ki jih je prinesla tudi 
sekcijska razprava v SZDL. Naloga, ki se je bo morala lotiti dolgo
ročno širša družbene skupnost in zanjo tudi kaj prispevati, ne 
more biti več le vprašanje kulturne skupnosti, ki je za knjižnico 
doslej namenjala sredstva. Nikakor to ne more biti več le zgolj 
stvar Delavske univerze, znotraj katere občinska matična knjižnica 
deluje. 

Število navzočih (23) od sto vabljenih na sekcijsko razpravo ne 
more dajati velikega optimizma, četudi ga je bilo vendarle nekaj 
moč razbrati. Velik preskok, ki bo v večji količini gradiva, boljši 
kvaliteti dela, usposobljenih kadrih, večjih sredstvih in novih 
poslovnih prostorih nujen, bo dolgoročna naloga. Ena od možnosti 
se kaže, da bi se knjižnica v novih pogojih razvijala v stari osnovni 
šoli Venclja Perka. Za uresničitev te ideje pa samo dejavnost 
SZDL, ki je problem s sekcijsko razpravo osvetlila z vseh zornih 
kotov, ni dovolj. 

Morda je ob tem še najbolj vzpodbudno to, da ostajajo najbolj 
zagreti za knjižnico njeni najzvestejši ljubitelji - šolski otroci, 
mladina, ki v osmero knjižnicah osnovnih šol pod skrbnimi vodstvi 
spoznavajo in osvajajo prepričanje, ki ga očitno starejši nimamo 
razvitega v dovolj veliki meri — knjižnica nam je živo potrebna.) 

BROJAN 

DRUŠTVO INVALIDOV DOMŽALE 

BO PRIPRAVILO 

RAZSTAVO ROČNIH DEL 

ki bo od 14. do 20. decembra 1984 v mali hali Komunalnega 
centra v Domžalah. 

Na razstavi sodelujejo članice Društva invalidov Domžale, 
osnovna šola „Olge Avbelj" iz Domžal in člani Doma upokojencev 
Domžale. 

Pred otvoritvijo bo 14. decembra ob 11. uri kratek kulturni 
program, katerega bodo izvajali učenci šole „Olge Avbelj" iz 
Domžal. 

Občani, oglejte si zanimivo razstavo pridnih rok! 

NOGOMETNI KLUB 
DOMŽALE 

VAS VABI NA 

SILVESTROVANJE 
IN NOVOLETNI PLES 
v hali Komunalnega centra v Domžalah dne 1.1.1985 

Zabaval vas bo ansambel KOVINARJI s povezovalcem 
Borisom KOPITARJEM. 

\ 

Predprodaja vstopnic v prostorih ZTKO Domžale, tel. 
721-015. 

Vabljeni! 



OB JUBILEJU - VISOKO MEDNARODNO PRIZNANJE ZA KVALITETO IN POSLOVNI UGLED 

Domžalska tovarna barv in lakov Helios praznuje 
letos, ko je dosegla s svojimi izvoznimi, tehnološkimi ter 
uspehi ekonomskega poslovanja višek uspešnosti — 
šestdesetletni jubilej. Malokje se v zaostrenih pogojih 
gospodarjenja dogaja, da prav po vseh družbeno overjenih 
kriterijih poslovanja, ki veljajo kot najtehtnejši, delovna 
organizacija sega po največjih dosežkih. 

Tak kolektiv je HELIOS Domžale, ki je ob tem prejel 
tudi mednarodno priznanje „Tradicija in ugled". To 
nagrado je podelil konzorcij mednarodnih komercialnih 
revij „International Commerce Review" in sicer malošte
vilnim evropskim firmam. Slovesna podelitev tega 
mednarodnega priznanja je bila opravljena v Madridu 
(Španija) ob prisotnosti: udeležencev različnih industrij
skih sektorjev, diplomatov, predsednikov poslovnih 
združenj in tiska. 

O poslovanju tovarne ter o evidentnih uspehih, ki so 
narekovali podelitev priznanja priznanega celo v medna
rodni javnosti, govori direktor Heliosa Uroš Slavinec, 
dipl.oec. S tov. Slavincem se je pogovarjal naš odgovorni 
urednik Matjaž Brojan. A 

Katere so temeljne značilnosti 
poslovanja Heliosa v zadnjem obdob
ju? 

Osnovna značilnost Heliosa je v 
visoki stopnji fizične rasti proizvodnje 

TOZD Domžale smo postavili nov 
obrat škrobnih modifikatov in odprli 
novo skladiščno cono v Ihanu. Ne 
smemo pozabiti tudi investicij v 
TOZD Srpenica, kjer smo postavili 

Visoko mednarodno priznanje za tradicijo v kvaliteti in poslovni ugled, ki ga je He
lios prejel v Madridu. 

v zadnjem obdobju. Ta rast proizvod
nje znaša poprečno okrog 10'/ ob 
hkratnem umirjanju zaposlovanja. 
Produktivnost našega dela je nepresta 
n ° v vzponu, saj zaposlovanje ni doha-
J a ,o fizične rasti. 

Druga značilnost našega dela. ki jo 
k a ž e omeniti, je dinamična- izgradnja 
novih zmogljivosti. V zadnjih petih 
Jetih smo realizirali investicijo na 
K-oličevem; gre za naložbo v umetne 
srnole, sedaj je v teku razširitev pre-
niaznega dela; to je investicija, ki je še 
V e c Ja-kot tista v umetne smole. prav 
t a ko smo izvedli kompletno rekon
strukcijo TOZD Oljarne ter pridobili 
novo polnilno in pralno linijo. V 

kompletno novo linijo za predelavo 
krede. 

Povečanje konvertibilnega izvoza 
je tretja Heliosova značilnost. Pred 5 
leti smo imeli razmerje med klirin
škim in konvertibilnim izvozom 
98 : 2. Sedaj znaša to razmerje že 
50: 50. S tem skušamo čim bolj 
zadostiti družbenim zahtevam. Že 
doslej smo vsa priporočila in zahteve 
permanentno presegali. Izpad izvoza v 
Iranu ni povzročil zaostajanja našega 
izvoza za postavljenim planom 
SISEOT-a. 

Vsi ti podatki govorijo, da ste v 
vrhu delovnih organizacij v občini z 
največjim izvozom . . . 

Uroš Slavinec 

Po zadnjih podatkih (in tudi lani je 
bilo tako) smo s tovarno Slovenijales 
Radomlje in Papirnico Količevo v 
vrhu delovnih organizacij v občini, ki 
imajo najboljše dosežke v izvozu. Za 
letos pričakujemo, da bomo s Sloveni
jalesom iz Radomelj prav tako v vrhu 
domžalskih izvoznikov. Ker je naša 
izvozna usmeritev dominantna ter 
prodajno-komercialno dovolj prodor
na, lahko dosegamo take rezultate v 
neposrednem izvozu finalnih izdel
kov, pa tudi posredno preko izvoznih 
finalistov, ki v svoje končne izdelke 
vgrajujejo naše proizvode. 

V občini je po lanskih podatkih 
evidentirano, da smo se skupaj s 
Papirnico in Slovenijalesom v samem 
vrhu izvoznikov. Pričakujemo, da 
bomo skupaj s Slovenijalesom na vrhu 
izvoza tudi letos, zlasti še, ker je 
Papirnici Količevo izpadel izvoz. 
Konvertibilna usmeritev je naša domi
nantna; tako v neposrednem smislu 
izvoza finalnega izdelka kot izvoza 
indirektno ,— preko izvoznih finali
stov, t.j. drugih, ki na svojih izdelkih 
uporabljajo naše materiale. 

Za dosego takšnih rezultatov ste 
morali opraviti mnoge strukturalne 
spremembe, prelome v poslovnih rav
nanjih, miselnosti. Katere spremembe 
ste opravili? 

Strukturalna programska spremem
ba je bila dana že v tem, da smo prila
godili naše proizvodne programe glede 
na potrebe slovenskega in jugoslovan
skega izvoznega gospodarstva. Števil
ne artikle smo morali opustiti, števil
ne pa v proizvodnji pospešiti ali celo 
nanovo uvesti v naš proizvodni pro
gram. Zaradi nove investicije se je 
pomen umetnih smol v proizvodnem 
programu Heliosa zelo okrepil, tako 
da so prav umetne smole pomenile 
glavni konvertibilni izvozni artikel. 
Velik poudarek smo dali kovinski 
(avtomobilski industriji), za katero 
smo v tem času izredno povečali obseg 
proizvodnje. Mnogo večja sta bila pro
izvodnja in izvoz prav pri avtolakih. 

Drugi bistven poseg v strukturi 
S 

dela in proizvodnje Heliosa je bilo 
pomembno zmanjšanje obsega kon
vertibilnega uvoza in njegova zame
njava z domačimi repromateriali in 
repromateriali iz klirinških uvoznih 
področij. Prav na tem področju so 
zelo opazne velike spremembe,"tako 
da smo uspeli bistveno zaokreniti 
našo zunanje-trgovinsko bilanco. 

Katere so po vašem mnenju tiste 
poslovne značilnosti vaše tovarne, k i " 
prispevajo k podelitvi visokega med
narodnega odlikovanja? 

Naše najpomembnejše reference so 
v našem asortimentu. Helios namreč 
sodi v tisto skupino proizvajalcev barv 
in lakov, ki razpolaga s širokimi asor
timan tom izredno zahtevnih, bolje 
kompliciranih premazov (avtolaki, 
laki za embalažno industrijo, nekateri 
škrobni modifikati). 

Druga taka pomembna in poslovno 
afirmirajoča značilnost je v tem, da 
smo osvojili širok spekter proizvodnje 
polproduktov. Tako snio izredno raz
širili asortiment proizvodov umetnih 
smol, ki se uporablja v naših lakih. 
Izdelujemo alkidne, poliestrska, mela-
minske in akrUne smole, kar vse je 
prihajalo s konvertibilnega uvoza. 

Druga taka, za poslovanje dokaj 
opazna značilnost, je naša sposob
nost, naše vnovično aktiviranje škro-
bov, s čimer smo bistveno zmanjšali 
uvoz iz zahodne Evrope. 

Tretja opazna dejavnost pa je v 
naši razvojni aktivnosti, ki je usmer
jena v čim širšo lastno predelavo 
krede v izdelke. Krede ne prodajamo 

več le kot surovino, temveč jo vklju
čujemo v celo vrsto izdelkov. 

Omenim naj tudi to, da smo v pre
teklem obdobju uspeli osvojiti mesto 
v proizvodnih programih številnih 
izredno pomembnih partnerjih, ki 
imajo velik ugled v Jugoslaviji in 
tujini. To je Gorenje, za katerega smo 
ekskluzivni dobavitelj premazov, 
IMV, kjer skoraj v celoti pokrivamo 
potrebe za njegov izvozni program, tu 
je Crvena zastava iz Kragujevca, 
SOZD Agros s kompletom proizvajal
cev kmetijske mehanizacije, semkaj 
lahko uvrstimo še kupce naših lesnih 
lakov v severni Italiji, v Siriji, Bolga
riji, Avstriji, Libiji in drugod. 

Kakšno je visoko mednarodno 
priznanje, ki ste ga prejeli? Predsta
vite nam, prosim, to priznanje? 

Založnik mednarodne komercialne 
revije - ADICOIN INTERNATIO
N A L Commerce Review je pričel šele 
letos podeljevati priznanja „TRADI
CIJA IN U G L E D " - TRADITION 
AND PRESTIGE, firmam, ki se vrsto 
let odlikujejo na tem področju. S 
temi priznanji želijo nagraditi tiste 
maloštevilne (to poudarjajo!!) firme, 
katerih komercialni razvoj dosega 
najvišjo stopnjo. 

Izbor firm za dodelitev tega prizna
nja je potekal po ostrih kriterijih, na 
osnovi katerih je bilo potrebno izbrati 
in preveriti vrsto podatkov, kar je 
omogočilo, da so prišli do kar najbolj 
objektivnega zaključka. Izvršni komi
te Adicoin-a je izbral izredno majhno 
število firm, ki so najbolj upravičene 

Delo v eni od TOZD Heliosa — Oljarni (na sliki) 

V transportu je potrebna mehanizacija. 

V veliki meri je kvaliteta dela odvisna tudi od usposobljenih vzdrževalcev. Na sliki: 
vzdrževalci Heliosa na delih ob rekonstrukciji. 

do podelitve priznanja. Med dobitniki 
mednarodnega priznanje je tudi naš 
Helios. Slovesna podelitev „Tradition 
and prestige" je bila izvršena v novem
bru v hotelu Melia Castilla v Madridu 
ob udeležbi predstavnikov .različnih 
investicijskih sektorjev, diplomatov, 
kot tudi predsednikov poslovnih zdru
ženj in predstavnikov tiska. Podelitve 
tega priznanja, ki pomeni delavcem 
Heliosa dejansko veliko vzpodbudo v 
kakovostnem napredovanju na vseh 
področjih, se nismo udeležili, saj je 
priznanje prevzel v Madridu predstav
nik Gospodarske zbornice Jugoslavije. 

Po lepem naključju priznanje 
sovpada tudi s praznovanjem šestde-
setletnice tovarne, kar vse daje v teh 
dneh delu nas vseh posebno svečano 
obeležje. 

M. BROJAN 
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65 let čebelarstva na Domžalskem 

Čebele pomenijo veliko 
gospodarsko korist. 

Čebelarstvo na območju naše občine je tradicionalna dejavnost 
mnogih posameznikov, ki se jih trenutno združuje v Čebelarsko društvo 
Domžale kar 155. Ti čebelarji posedujejo 2400 gospodarskih panjev. Med 
in čebelji izdelki so pomembno hranilo, ki je v družbeni akciji pridobi
vanja hrane vse prej kot zanemarljivo. 0 čebelarstvu, njegovi zgodovini, 
problemih in slavnostni prireditvi, ki so jo pripravili v soboto, 17.11.1984 
v Delavskem domu na Viru, smo se pogovarjali s Francem Grajzerjem, 
predsednikom Čebelarskega društva Domžale. 

Kakšna je sedanja organiziranost 
čebelarstva v občini in kolikšna je 
njegova gospodarska moč? 

V sedanje Čebelarsko društvo 
Domžale so vključene štiri čebelarske 
družine in sicer Domžale, Homec. 
Krtina in Lukovica. Naše društvo je 
vključeno v Zvezo čebelarskih društev 
in šteje 155 članov, ki imajo 2400 
gospodarskih panjev. Taka organizira
nost velja od leta 1973, ko so se na 
Moravškem čebelarji povezali v svoje, 
prav tako uspešno društvo. 

Lotiva se nekoliko zgodovine, 
pogleda v preteklost čebelarstva . . . 

Na našem področju je bila ustanov
ljena prva Čebelarska podružnica v 
Krtini 9. marca 1919, kamor se je že 
prvo leto včlanilo 88 čebelarjev iz 
Domžal, Krtine, Doba, Moravč, Luko
vice, Ihana, Radomelj in drugih kra
jev. Za prvega predsednika je bil izvo

ljen Janko Rahne, notar na Brdu, 
članarine pa je vsak plačal po 8 kron. 
Že v prvem letu so organizirali eno
dnevni čebelarski tečaj, kjer so. se 
seznanjali o pomenu čebele za trgo
vino, o ravnanju s čebelami od roja do 
izrbjenca, o vzreji matic, čebeljih 
boleznih itd. Take tečaje ali predava
nja so prirejali vsako leto. To je zapi
sano v lepo ohranjeni knjigi zapiskov, 
kjer so zabeležena vsa dogajanja Čebe
larske podružnice Krtina z vzorno 
pisavo in sicer od ustanovitve I. 1919 
do zadnjega vpisa v knjigo dne, 22. 
aprila 1941. Iz nje je tudi razvidno, da 
je tajnik podružnice Jurij Maver, 
šolski upravitelj v Dobu, moral oddati 
nemškim okupacijskim oblastem vso 
dokumentacijo in denar. 

Ali to pomeni, da je bil začetek 
čebelarstva v občini obeležen z na
stankom čebelarske družine v Krtini? 

Ručigajcv čebelnjak na Dobenu. Posnetek je napravljen približno leta 1880. 

Da, tako je. Današnja Čebelarska 
družina Krtina, ki deluje v sestavi 
Čebelarskega društva Domžale, pred
stavlja prvo čebelarsko organizacijo, 
kije začela delovati na področju seda
nje občine Domžale. Novo čebelarsko 
društvo Domžale je zato sprejelo let
nico 1919 kot začetek organiziranega 
čebelarstva na tem področju, za kar 
imamo, ko je že omenjeno, lep 
pismen dokument, ki je za občino 
Domžale zgodovinskega pomena. 

Za vas, čebelarje, ne bi mogli reči, 
da ste bili v svojem delu doslej deležni 
širše družbene podpore . . . 

Donedavna je res ni bilo, v zad
njem času pa je razumevanje vse 
večje, saj so očitno ljudje doumeli, da 
je pridobivanje medu in čebeljih izdel
kov pridelava hrane. Tako pomoč 
so nam nudili tudi v skladu za pospe
ševanje kmetijstva občine, ko so za 
naše praznovanje namenili določena 
sredstva. V tem skladu za pospeševa
nje kmetijstva občine Domžale so na 
izvršnem odboru 26.10.1984 uvrstili 
Program razvoja čebelarstva kot 
sestavni del razvoja kmetijstva v 
občini. Čebelarsko društvo Domžale 
je že predložilo konkreten program 
izobraževanja in drugih akcij, ki imajo 
značaj čebelarske dejavnosti. Ta 
program bo vključen kot sestavni del 
razvoja vsega kmetijstva in bo tudi 
financiran iz sredstev za izobraževa
nje. 

Gospodarska korist od čebelarstva 
je velika . . . 

Rekel bi - zelo velika. Čebele so v 
kmetijstvu, sadjarstvu, pri opraševanju 
cele vrste kmetijskih kultur dejansko 
nepogrešljive. Če vzamemo, da dajejo 
med in čebele izdelke, je to le ena 
desetina gospodarske koristi, ki jih 
družba od čebel ima. 

V zadnjem času beremo o veliki 
pogostnosti različnih čebeljih bolez
ni . . . 

Bolezni so v tem času največji 
problem slovenskega čebelarstva, saj 
so zelo razširjene, nevarne, uničujoče. 

Čebelnjak člana Čebelarskega društva Domžale na paši v Renčah na Primorskem. 

Bolezni, kot so NOSEMA, PRŠICA, 
V A R O O Z A ter gniloba čebelje zalege, 
lahko vsaka posebej (če ne bi skrbeli) 
uniči naše čebelarstvo. 

Čebelarska društva pristopajo k 
zdravljenju bolezni organizirano; 
skupaj nabavljamo zdravila, sodeluje
mo z veterinarskim inšpektorjem. 
Skupaj določamo področja zapor za 
dovažanje oz. prevažanje čebel, 
vendar z dokaj skromnim uspehom, 
saj se premnogi niso ali pa so se 
prepozno zavedli kolikšno škodo 
bolezni prinašajo zarodu čebel. 
Varooza se denimo širi letno 10 km 
daleč, mi pa smo jo v občini zaradi 
prevažanja čebel dobili mnogo „pre-
zgodaj". Kjer čebelarji še vedno ne 
skrbijo za zdravljanje bolezni, bodo v 
3-5 letih popolnoma brez čebel. . . 

Ali je vendarle še upanje? 
Čebelarji smo ugotovili, da se s 

popolno skrbjo in ukrepi proti tej 
bolezni vendarle da uspešno čebela-
riti. Ukrepi so biološki ter kemijski. V 
organiziranem čebelarstvu se teh 
ukrepov poslužujemo; tisti, ki niso 
seznanjeni z njimi ali osveščeni, pa 
kot rečeno sebi na škodo ne ukrepajo 
in se jim bo to, če se jim še ni, mašče
valo. 

Izobraževanje je posebno pere
ča . . . 

Slovenci nimamo čebelarske šole, 
kar je velika škoda, zato nam ostanejo 
seminarji, predavanja, pogovori, izme 
njava izkušenj. V slabem izobraževa
nju vidim veliko oviro za boljše uspe
he čebelarstva. Škoda je le, da ob 
tem, ko smo uspeli združiti del po
trebnega denarja za čebelarsko izobra
ževalni center v Lukovici nismo uspeli 
tega doma tudi dograditi. Nameravali 
srno zgladiti osnovni republiški izo
braževalni čebelarski objekt, ki pa ga 
zaradi okoliščin moramo namenjati -
ob tem, ko ostaja nedograjen - za 
skladiščenje filmskih kulis. 

Kaj pa prireditev? 
Čebelarji bomo (prireditev je bila 

17.11.1984) na prireditvi proslavili 65 
letnico, razvili svoj prapor ter podelili 
priznanja in odlikovanja. S to priredit
vijo, na kateri bodo nastopali učenci 
šole Josip Broz Tito, recitatorji iz 
Volčjega pOtoka ter dekliški pevski 
zbor K U D OŠ Josip Broz Tito tudi 
začrtali naloge, ki nas v uresničevanju 
nalog našega lepega - pa gospodarsko 
pomembnega konjička - še čakajo. 

BROJAN 

Pohodnike po Poti spominov NOB občine Domžale 
obveščamo, da bo 10. srečanje s podelitvijo spominskih 
znakov, dne 15. decembra 1984. v Kulturnem domu na 
Viru. 

Upravičenci do spominskega znaka bodo pravočasno 
obveščeni z osebnim vabilom. 

ZZB NOV Domžale 
Komisijza Pot spominov NOB 

Po problemski konferenci: 

Promet do leta 2000 
(stališča problemske konference o razvojnih možnostih v 
prometu občine Domžale) 

V prejšnji številki glasila smo objavili osnovno gradivo 
o nadaljnjih možnostih razvoja prometa v naši občini, 
danes pa bi vas radi seznanili s stališči in sklepi, ki so bila 
sprejeta na konferenci, obenem pa bomo zapisa I i tudi 
stališča predsedstva O K SZDL, ki je navedeno problema
tiko obravnavalo na 14. seji. 

Povezava prometnih tokov in dvig 
njihove kvalitete 

Delegati problemske konferenco so 
pozitivno ocenili dosedanje usmeritve 
in napore vseh organizacij, organov in 
posameznikov, ki so pri reševanju 
problematike prometa v svojem 
okolju prispevali, da današnje stanje 
prometa v naši občini ocenimo kot 
zelo dobro, nekatere rešitve pa so 
ocenjene kot vzorne pri reševanju 
prometne problematike v ljubljanski 
regiji. Izhajajoč iz tega se podpira 
strategija bodočega reševanja promet
ne problematike v dolgoročnem 
obdobju do leta 2000, ki naj omogoči 
predvsem: 

- intenziviranje in kvalitetnejše 
vključevanje občinskega prostora v 

višje range prometa, v republiške in 
mednarodne tokove, kar je odločil
nega pomena predvsem za tovorni 
promet, 

— nenehno dvigovanje nivoja uslug 
v sistem prometa, kar je odločilnega 
pomena predvsem v potniškem pro
metu, 

— upoštevanje usmeritev dolgoro
čnega programa stabilizacije na pod
ročju prometa. 

Usklajeno reševanje 

Prometno problematiko našega 
občinskega prostora je tudi v bodoče 
potrebno reševati vsklajeno s potreba
mi širšega prostora (ne lokalistično). 
zato se podpirajo prizadevanja za 
tesnejše interesno povezovanje na 

medobčinski ravni (Ljubljana-Beži-
grad-Domžale-Kamnik) kot tudi v 
širšem prostom. Oblika tega samo
upravnega interesnega povezovanja 
naj bo taka, da bo omogočila: 

- kvalitetnejše usklajevanje intere
sov, 

- lažje zagotavljanje potrebnih 
sredstev, 

- hitrejšo operativno izvedbo spre
jetih dogovorov. 

2. varianta in nekatere rešitve iz 3. 

Kvalitetna razvojna predinvesticij-
ska, investicijska in tehnična doku
mentacija so lahko dobra osnova 
načrtovanja in realizacije dolgoro
čnega razvoja prometnega sistema v 
našem in širšem prostoru. Ker je za 
izdelavo te dokumentacije odločil
nega pomena dobra baza podatkov, se 
pozitivno ocenjuje dosedanje delo na 
tej bazi in obenem ugotavlja, da je to 
delo potrebno še intenzivirati. Isto
časno se ugotavlja, da je raziskovalna 
naloga: razvojne možnosti v prometu 
občine Domžale kvalitetna osnova za 
nadaljnji razvoj, obenem pa so se vsi 
prisotni na konferenci strinjali, da se 

druga (rdeča) varianta dolgoročnega 
razvoja sistema prometa (ob upošteva
nju nekaterih rešitev iz tretje variante) 
prikazana v tej nalogi, uporabi kot 
osnova pri izdelavi planskih dokumen
tov. 

Vgraditev v planske dokumente 

Kontinuiteto dosedanjega dela pri 
reševanju prometne problematike je 
potrebno zadržati vsaj na sedanjem 
nivoju, tako da se zagotovi: 

— nadaljevanje dela na vseh že 
začetih izboljšavah in njihovo vklap-
ljanje v dolgoročni razvoj, 

— nadaljevanje dela na izdelavi raz
vojne, investicijske in tehnične doku
mentacije skladno s sprejetimi plan
skimi usmeritvami. 

Glede na to, da smo .v fazi priprav 
na sprejem planskih dokumentov 
(dolgoročni, srednjeročni plan) se 
predlaga, da se tudi vsi konkretni 
predlogi za izboljšanje tega stanja, ki 
so bili sprejeti na problemski konfe
renci, kakor tudi vsi predlogi, pobude 
in stališča iz javne razprave o tej 
problematiki v kar največji možni 
meri vgrade v ustrezne planske doku
mente. 

Konkretizacija sprejetih dogovorov 

Ob obravnavi navedene problema
tike, je predsedstvo OK SZDL predla
galo, da se takoj prične s konkretiza

cijo sprejetih nalog, pri čemer naj se 
posebna skrb nameni: 

— proučitvi možnosti, da se izpelje 

3. varianta predlaganega razvoja, 
- porastu prometa v korist javnega 

in sistemsko razreševanje financiranja 
tega področja, 

- pomembnejšo vlogo železniškega 
piometa tako v potniškem kot v 
tovornem prometu, pri čemer opozar
ja na „legalizacijo" kamniške proge, 
ki je doslej le pogodbena, in s tem 
vključitev njene modernizacije v plane 
železniškega gospodarstva, kakor tudi 
okrepitev prizadevanja za uvrstitev 
izgradnje proge Ljubljana-Mengeš-
Brnik v regijske planske dokumente, 

- okrepitev aktivnosti pri zagotav
ljanju površin za „lahki" promet 
(kolesarske steze, pešpoti, parkiri
šča . . .) 

Obenem je predsedstvo sprejelo 
sklep, da se čimpreje realizirajo že 
sprejeli sklepi v zvezi z uvedbo enotne 
vozovnice in ploskovnim urejanjem 
prometa, na osnovi ugotovitve ob 
obiskih v KS pa predlaga IS SO 
Domžale, da glede na slabo vzdrževa
nje cestnega omrežja v naši občini 
čimpreje skliče vse, ki so dolžni 
skrbeti za vzdrževanje cest in tako 
zagotoviti izboljšanje stanja na vseh 
cestah, zlasti pa na tistih, ki oddalje
nejše KS povezujejo z občinskim 
središčem. 

(V.V.) 



Je knjiga tudi v Domžalah najboljša prijateljica? 

Knjižničarstvo 
v občini Domžale 
in vprašanja, ki se v zvezi 
z njim postavljajo Občinska matična knjižnica — kulturno zatočišče mnogih Domžalčanov, kaže, da 

zanjo ne skrbimo prav dobro. 

Zakon o knjižničarstvu (Uradni list SRS št. 27 z dne, 
23.07.1982) ureja knjižničarsko dejavnost, naloge in organizi
ranost, poslovanje in upravljenje knjižnic ter posebne naloge 
matičnih knjižnic in narodne knjižnice. 

Knjižničarska dejavnost je sistematično zbiranje, strokovno 
obdelovanje, hranjenje in predstavljanje knjižničnega gradiva, 
njegovo dajanje v uporabo ter drugo bibliografsko, informacijsko, 
dokumentacijsko in komunikacijsko delo, namenjeno javnosti. 

Knjižnično gradivo so knjige, brošure, časniki, časopisi, diserta
cije, katalogi, prospekti, plakati, letaki, tiskovine, kartografske 
publikacije, separati, standardi, patenti, reprodukcije likovnih del, 
razglednice, koledarji, fotografije, mikrofilmi, diamikrokartice, 
muzikalije, gramofonske plošče, tonske kasete, video kasete, 
magnetofonski in magnetni trakovi, rokopisi in druga gradiva, ki 
jih ima knjižnica in so namenjeni knjižničarski dejavnosti. 

SplošnoizcSbraževalna knjižnica je s 
svojim knjižnim gradivom, ki ga zbira, 
hrani, obdeluje in daje na razpolago 
uporabnikom, namenjena splošnemu izo
braževanju, informiranju, razširjanju znan-

univerzi Domžale. Knjižnica se je selila 4 
krat. Leta 1960 je dobila 1 prostor v pritli
čju stavbe na Kolodvorski 8. Ob velikem 
prizadevanju posameznikov, knjižničarjev, 
Delavske univerze, Kulturne skupnosti, 

Dosedanje lokacije domžalske knjižnice v Domžalah. 

stvenih spoznanj, kulturni vzgoji in delova
nju ter zadovoljevanju kulturnih potreb 
občanov. 

Kot komunikacijsko središče (informa
cijski center) opremljena splošnoizobraž-
evalna knjižnica posreduje aktualno, druž
beno, splošnoznanstveno in tehično infor
macijo in se v ta namen povezuje v enoten 
knjižnično informacijski sistem Slovenije. 

Je naravni kulturni center družbene 
skupnosti, ki združuje občane s podobnimi 
'nleresi, predvsem pa omogoča odraslim, 
mladini in otrokom, da se prek najrazli-
cenjših knjižničnih gradiv in drugih oblik 
zapisov ter knjižničarske dejavnosti sezna
njajo z dosežki preteklega in sedanjega 
človekovega znanja in kulture. 

Zbira in hrani pomembno domoznansko 
gradivo in če so dani pogoji tudi dragocene 
zapuščine, se ukvarja s posebnimi zbirkami 
"<L Domoznansko gradivo je pri nas vse 
knjižnično gradivo s področja domžalske 
občine. 

Kaj pravi zgodovina? 
Letos mineva 80 let, odkar je bila usta

novljena prva knjižnica v Domžalah. Usta
novilo jo je Katoliško izobraževalno in 
Podporno društvo leta 1904. Knjižnica je 
'mela 452 knjig. 

Kot zanimivost navajamo nekaj podat
kov: 

Leto Izposojenih Leto Izposojenih 
knjig knjig 

1904 443 1909 1632 
1 9 05 1189 191D 1801 
1 9 06 1«18 1911 1307 
1 9 07 1802 1912 929 
1 9 08 2138 1913 737 

1914 664 
L svetovna vojna je knjižnico skoraj 

Popolnoma uničila. Knjige so dali sloven
skim vojakom - ranjencem, ki so bili- v 
zasilni bolnišnici v Drušvenem domu. 

Znova je knjižnica zaživela šele leta 
j922 s 300 knjigami. Delovala je do leta 

939, ko je fond znašal 663 knjig. 
Po II. svetovni vojni je knjižnica usta

vljena pod okriljem OF, leta 1945. Iz 
zbirnega centra v Ljubljani je prejela 2129 
ĵ njig. Nadalje je delovala kot knjižnica 
bKUD-a „Svobode" Domžale. 

ObLO Domžale je leta 1960 ustanovil 
j^bčinsko knjižnico kot samostojni zavod. 
° n e 22.10.1964. leta je bila ustanova pre
imenovana v Občinsko matično knjižnico. 
Izključeni sta bili tudi knjižnici v Mengšu 
m Moravčah. 

Po sklepu Skupščine občine Domžale je 
r r a knjižnica dne, 23.8.1968 kot posebna 
Poslovna enota priključena k Delavski 

Stanovanjske skupnosti, knjižnica danes 
zaseda celotno pritličje v isti stavbi. 

Kolikšen je obseg dela Občinske 
matične knjižnice? 

Občinske matična knjižnica Domžale 
obsega: 

1 splošnoizobraževalno knjižnico 
(osrednjo> s čitalnico 

2 stalni izposojevališči - Mengeš, 
Moravče 

2 izposojevališči potujoče knjižnice 
2 strokovni knjižnici: knjižnica VDO 

Biotehniška fakulteta VTOZD Živinoreja 
Rodita, strokovna knjižnica upravnih orga
nov SO Domžale 

3 knjižnice, ki samostojno delujejo v 
delovnih organizacijah: Induplati Jarše, 
Papirnica Količevo, Mlinostroj Domžale 

10 šolskih knjižnic. 
Knjižnica v Domžalah strokovno ne 

nadzoruje in povezuje svojih knjižnic, ne 
skrbi za strokovno izpopolnjevanje knjižni-
ičarjev, ne usklajuje politike in nabave 
knjižničnega gradiva, ker je delovanje 
občinske matične knjižnice popolnoma 
onemogočeno zaradi premajhne kadrovske 
zasedbe. 

Do leta 1983 sta dva strokovna delavca 
opravljala delo pri izposoji in evidentiranju. 
Pri tako velikem številu obiskovalcev je 
preprosto nemogoče narediti mnogo več. Z 
veliko prizadevnostjo je uspelo knjižnično 
gradivo delno strokovno urediti, začeti leta 
1978 s abecedno-imenskim. katalogom, 
izveti preureditev gradiva pri vseh adapta
cijah in selitvah. 

V knjižnici bi morali začeti z ureditvijo 
Stvarnega in ostalih katalogov, ki jih tudi S 
sedanjo kadrovsko zasedbo (4 zaposleni) ne 
moremo. 

Druge oblike dejavnosti (organizirani 
obiski vrtcev, šol, postavitve razstav) knjiž
nica v Domžalah sicer izvaja, toda v zelo 
skromnih oblikah. 

Ne moremo organizirati literarnih veče
rov, predstavitve novitet, večjih razstav itd., 
ker je vse to povezano z velikimi finan
čnimi in kadrovskimi problemi. 

Prvi problem so kadri 
Standardi za opravljanje knjižničarske 

dejavnosti določajo naslednjo kadrovsko 
strukturo za naš tip knjižnice: 

1 vodja knjižnice 
4 strokovni 
4 tehnični knjižnični delavci 
1 strokovni delavec - specialist za delo 

z mladimi. 
Stanje v Domžalah: Že zaposleni: 
1 vodja knjižnice - absolvent PA, smer 

knjižničarstvo, zgodovina, potreben izpit za 
višjega knjižničarja 

1 višji knjižničar - pripravnik, diplo
mant PA, smer knjižničarstvo, slovenščina, 
potreben pripravniški in strokovni izpit 

1 knjižničar -- ESS in opravljen tečaj za 
knjižničarje, potreben strokovni izpit 

1 knjižničar - gimn. maturant, izobra
ževanje ob delu - smer knjižničarstvo, slo-

Primerjalna kadrovska tabela z drugimi 

izpit, venščina, opravljen pripravniški 
potreben strokovni izpit. 

Predlog za realizacijo standardov: 
1. 1985 - zaposlitev 1 bibliotekarja 
1. 1986 - zaposlitev 1 višjega knjižničarja 
I. 1987 - zaposlitev 1 višjega knjižničarja 
1. 1988 - zaposlitev 1 knjižničarja 
1. 1989 - zaposlitev 1 manipulanta 
1. 1990 - zaposlitev 1 manipulanta 

občinami: 

Občina Leto 1980 
strok, upr.-teh. 

Leto 1981 
strok. u-1 

Leto 1982 
strok. u-t 

Kamnik 
Vrhnika 
Trbovlje 
Radovljica 
Velenje 
Domžale 

Knjižnično gradivo 
Temeljna knjižna zaloga po standardih 

znaša 3 knjige na prebivale«, kar pomeni v 
Domžalah 120000 enot. 

Vsakoletni nakup novega knjižnega 
gradiva naj bi v Domžalah znašal 4.000 
knjig, nakup periodičnega tiska pa 200 

naslovov. 
Stanje v Domžalah po statistiki za leto 

1983: osnovni knjižni fond: 
Domžale 34.610 knjig knjiž. in čitalnica 
Mengeš 5.000 knjig 
Moravče 6.000 knjig 
Skupaj 45.610 knjig in 17 naslovov peri

odike 

Dohodek knjižnice Domžale v primerjavi z dohodkom knjižnic v drugih 
občinah 
občina štev.preb. leto 1980 leto 1981 leto 1982 

Kamnik 26.500 1.516.000 ' 2.280.000 2.940.000 
Vrhnika 18.000 1.776.000 2.495.000 3.148.000 
Trbovlje 18.800 721.000 1.797.000 3.540.752 
Radovljica 32.000 1.886.000 2.335.581 2.934.000 
Velenje 37.000 3.300.000 3.810.000 5.471.100 
Domžale 40.000 641.783 1.120.000 1.350.000 

S članarinami, zamudninami ustvarja knjižnica zelo skromen doho
dek, in sicer največ 200.000 din letno. Predlog finančnega načrta za leto 
1985: 
Predlog finančnega načrta za leto 1985: 
(skupno s knjižnico pripravila Delavska univerza) 

Sredstva za izvajanje osnovne dejavnosti knjižnice: 
Prihodki: 
— ustvarjeni s svobodno menjavo dela s 

Kulturno skupnostjo Domžale 7.005.000 
— članarine, zamudnine 200.000 
Skupaj 7.205.000 

Odhodki: 
1. Osebni dohodek 

5 delavcev knjižnice in del OD skupnih služb 4.200.000 
2. Materialni stroški 1.605.000 
3. Obveznosti iz dohodka 650.000 
4. Sklad skupne porabe 350.000 
5. Rezervni sklad 100.000 
6. Poslovni sklad - sredstva rezerve 300.000 
Skupaj 1 - 6 7.205.000 
Sredstva za čisti nakup knjig: 
— neposredno od Kulturne skupnosti Domžale 3.000.000 

Predlog za realizacijo standardov: 
leto 1985 - nakup 4.000 knjig 

flcar pomeni samo realizacijo 
standarda za nakup, ne pa 
obogatitev temeljne knjižne 
zaloge!) 

leto 1986 - nakup 5.000 knjig 
leto 1987 - nakup 6.000 knjig 
leto 1988 - nakup 7.000 knjig 
leto 1989 nakup 8.000 knjig 
leto 1990 - nakup 9.000 knjig 

Enak trend nakupa predvidevamo tudi 
do leta 2000, kar bo omogoči lo poleg zado
stitve standarda po letnih nakupih tudi 
obogatitev, oz. uresničitev standarda za 
temeljno knjižno gradivo. 

Prostori in oprema 
Knjižnice našega tipa naj imajo prostore 

za poslovanje z odraslimi bralci, za otroke 
in mladino, časopisne in študijske čitalnice, 
prostore za posebne zbirke, za informacij
sko dejavnost, za strokovno in tehnično 
obdelavo knjižničnega gradiva, večnamen
ske' prostore za delo z uporabniki, priročna 
in druga potrebna skladišča ter prostore za 
upravne in tehničneslužbe. 

Standardi predvidevajo glede na obsto
ječe gradivo 650 m2, na število prebivalcev 
pa 1.407 m2. Stanje v Domžalah: 233 m2. 

Varianta rešitve prostorov: 
- pridobitev prostorov stare Osnovne 

šole Venclja Perka s popolnoma novo 
opremo in ohranitev sedanjih prostorov za 
pionirski in cicibanski oddelek. 

Viri financiranja te variante: 
- Krajevne skupnosti mesta Domžale 

samoprispevek 
Kulturna skupnost Domžale 

- Delavska univerza Domžale. 

Svobodna menjava dela 
Spiošnoizobraževalne knjižnice pridobi

vajo dohodek prek svobodne menjave dela 
v občinski kulturni skupnosti, v Kulturni 
skupnosti Slovenije, nadalje od članarin, 
zamudnin in drugih nalog, ki jih v določe
nem obsegu zaračunavajo uporabnikom. 

Matičnost - koliko nam pomeni? 
Izhajajoč iz novega zakona o knjižničar

stvu, ki posveča pomembno vlogo tudi 
oblikovanju mreže knjižnic v SR Sloveniji, 
je izpolst?vljen pomen matičnih knjižnic v 
posameznih občinah, saj naj bi te v prihod
nosti presegle tip ljudskih knjižnic in se 
približale vlogi knjižnično-informacijskih 
središč. S tem bodo te knjižnice postale 
nosilec knjižnične mreže v SRS. Na osnovi 
zakona o knjižničarstvu, 9. člen, knjižnice 
v SR Sloveniji delujejo kot enoten knjižni-
čno-informacijski sistem, ki je obenem 
sestavni del družbenega sistema informi
ranja. Knjižnično-informacijski sistem se 
povezuje z enakimi sistemi v drugih jugoslo
vanskih republikah in avtonomnih pokra
jinah in v tujini. Sama enotnost knjižnično 
-informacijskega sistema se zagotavlja tudi 
preko matične dejavnosti. 

Knjižnice, ki bodo v prihodnjem 
obdobju imenovane kot matične, bodo na 

. svojem območju razvijale strokovnost in 
organiziranost knjižničarske dejavnosti, 
skrbele bodo za strokovno izpopolnjevanje 
delavcev v knjižnicah in za usklajevanje 
nabavne politike knjižničnega gradiva, 
vodile razvid knjižnic in usmerjale gradivo, 
ki ga spiošnoizobraževalne knjižnice izlo
čajo. Poleg tega bo matična knjižnica-
spremljala, ocenjevala in usmerjala stro
kovno knjižničarsko delo na podlagi podat
kov, ki jih bo prejemala od knjižnic na-
svojem območju in z neposrednim pregle
dovanjem njihovega dela. Knjižnice pa 
bodo morale dajati matični knjižnici zahte
vane podatke o svojem strokovnem delu in 
njenim delavcem omogoči t i pregled svoje 
dejavnosti, kakor tudi dogovarjanje za 
ustrezno financiranje. 

Matično dejavnost bodo v vsaki občini 
opravljale tiste knjižnice, ki jih bo na 
predlog Sveta za knjižničarstvo SR Slove
nije imenovala občinska kulturna skupnost. 
Osnovni pogoji za pridobitev matične 
dejavnosti pa so ustrezni kadri, gradivo in 
prostori. 

Iz gradiva pod točko 2. in 3. je razvi
dno, da knjižnica v Domžalah v nobenem 
primeru ne ustreza za matično. Nima 
dovolj ustreznih kadrov, gradiva in prosto
rov. 

Strokovni svet za knjižničarstvo SRS ne 
bo predlagal nobene matične knjižnice brez 
pismenega zagotovila pristojnih kulturnih 
skupnosti (občinskih skup&in), da bodo 
knjižnicam zagotovile izpolnjevanje poseb
nih pogojev. 



Iz dela organov predsedstva 
OK SZDL Domžale 

V okviru Predsedstva Občinske konference SZDL Domžale aktivno 
dela precejšnje število koordinacijskih odborov in svetov, od katerih vsak 
pokriva svoje področje. Danes bi vam želeli predstaviti delo Sveta za 
socialno in zdravstveno politiko, ki je v svoje aktivnosti vključil obrav
navo pisane palete najrazličnejše problematike s tega področja. 

Program dela 

Program dela je bil sprejet v začet
ku letošnjega leta in poleg obravnave 
različnih sprememb in dopolnitev 
zakonov s tega področja ter predlogov 
samoupravnih sporazumov in poročil, 
vsebuje tudi stalno spremljanje uresni
čevanja stabilizacijskih programov na 
področju socialnega in zdravstvenega 
varstva ter zagotavljanja socialne var
nosti najbolj ogroženim skupinam 
prebivalstva. Svet se aktivno vključuje 
v obravnavo planskih dokumentov na 
tem področju, s konkretnimi delov
nimi razgovori pa pomaga pri razreše
vanju konkretne problematike v posa
meznih sredinah. 

Obisk v INCE 

Člani sveta so ob obisku sprejeli 
informacijo o organiziranosti in delu 
INCE, ob tem pa so ugotovili, da je 
INCE pri svojem delu dosegel že 
velike uspehe, da zaposleni delavci v 
delo z invalidi vlagajo maksimalne 
napore in skrbi, obenem pa je dejavni
kom, ki spremljajo področje odraslih 
invalidov priporočil, da razrešijo 
aktualno problematiko na tem podro
čju. Tako je bilo v zvezi z zdravstve
nim varstvom invalidov priporočeno 
Zdravstvenemu domu, da Še naprej 
uveljavlja prednost invalidov pri nuđe
nju zdravstvenih storitev, obenem pa 
je bil podan tudi predlog, da se to 
uredi tudi v širšem slovenskem prosto
ru (proučiti možnost posebne oznake 
v zdrav, izkaznicah). 

Več skrbi je potrebno nameniti 
tudi večji prisotnosti zdravstvenih 
delavcev v INCE, uredila naj bi se 

posebna zobna ambulanta v OŠ Olge 
Avbelj, podan pa je bil tudi predlog, 
da se v Zdravstveni postaji Mengeš 
uredi redna ali občasna zobozdrav
stvena ambulanta za odrasle invalide, 
ob tem pa je potrebno proučiti oz. 
prilagajati tudi normative zdravstve
nih delavcev, ki bi opravljali storitve 
invalidnim osebam. Preučila naj bi se 
tudi možnost oprostitve prispevkov in 
dajatev iz OD delavcev zaposlenih v 
INCE (sredstva naj bi se strogo na
mensko uporabljala za delo centra), 
dana pa je bila tudi pobuda o večjem 
sodelovanju DO iz naše občine s 
Centrom in organizacijo W oddelka 
za predšolske duševno in telesno 
prizadete otroke v okviru OŠ Olge 
Avbelj. 

Center za socialno delo 

Svet je vseskozi aktivno spremljal 
potek ustanavljanja in formiranja 
Centra za socialno delo in s konkret
nimi sklepi in pobudami skušal poma
gati pri njegovem dokončanem obli
kovanju. V zvezi z njegovo ustanovit
vijo pa je svet precej skrbi namenil 
tudi njegovemu vsebinskemu delu, saj 
je obravnaval na delovnem razgovoru 
program aktivnosti na področju 
socialne politike in socialnega varstva 
v občini Domžale, v katerem je vrsta 
konkretnih aktivnosti (analiza OD 
zaposlenih v občini, analiza problema
tike na področju socialne varnosti, 
problematika zaposlovanja in štipen
diranja in drugo). 

Svet bo še nadalje skrbno spremljal 
delo Centra za socialno delo in poseb
no pozornost namenil zlasti dokončni 
uveljavitvi skupne evidence socialnih 

pomoči, posebno skrb pa bo namenil 
tudi doslednemu uresničevanju skrbi 
socialno najbolj ogroženim družinam. 

O domovih počitka 

Zadnja seja sveta je bila v prostorih 
nove Zdravstvene postaje v Mengšu in 
je bila namenjena predvsem obravnavi 
problematike obeh domov počitka. 
Ob tem je bilo ugotovljeno, da je 
problemov na tem področju precej in 
da nujno zahtevajo dolgoročno reše
vanje, kar bi zahtevalo vključitev tega 
področja v planske dokumente. Ob 
tem je bila posebna skrb namenjena 
tudi ostarelim osebam, ki nimajo 
zagotovljenega primernega varstva 
(nujno bi bilo pripraviti spiseh teh 
oseb), obenem pa je bila dana tudi 
pobuda za sistemsko reševanje proble
matike amortizacije v vseh podobnih 
domovih v naši republiki. Člani sveta 
so si pred sejo ogledali tudi stari kot 
bodoči dom počitka v Mengšu ter 
sprejeli enotno stališče, da bo za raz
rešitev kadrovske politike v obeh 
domovih počitka nujna korektura OD 
delavcev zaposlenih v teh domovih. 
Na tej seji so člani sveta'obravnavali 
tudi izvajanje akcijskega načrta o 
problematiki zdravstva v občini Dom
žale, del njegove pozornosti pa je bil 
namenjen tudi obravnavi poročila o 
izvajanju delegatskega sistema v 

občinski zdravstveni skupnosti, kjer 
nikakor ne moremo biti zadovoljni z 
slabo udeležbo delegatov nekaterih 
sredin na sejah te skupščine. 

Glede na zaostrene gospodarske 
razmere, katerih posledica je tudi 
zmanjševanje življenjskega standarda 
in nagla rast socialne problematike, 
bo moralo biti prihodnje delo sveta še 
konkretnejše, zahtevalo bo še večjo 
povezovanje z vsemi dejavniki, k i 
delajo na tem področju, kajti le tako 
bomo zadovoljivo reševali problema
tiko tega področja. (V.V.) 

Priznanje — zlato plaketo je Janku Nagliču izročil predsednik Republiškega od
bora sindikata delavcev obrti tov. Martin Vluršič. 

Priznanje v prave roke 
JANKA NAGLICA pozna mnogo ljudi. Nekateri ga poznajo 

zato, ker že dolga leta uspešno deluje t,a področju tehnične 
kulture, pa tudi takih ni ravno malo, ki vedo, da Janko že dobrih 
deset let dela v Skladu za dopolnilno izobraževanje delavcev, ki so 
zaposleni pri obrtnikih, kot predsednik Izvršnega odbora Sklada. 
Pred dobrim mesecem je za dolgoletno uspešno delo na tem podro
čju kot edini aktivni posameznik v Sloveniji prejel laskavo 
priznanje za svoje delo — diplomo in zlato plaketo Republiškega 
odbora sindikata delavcev obrti Slovenije. 

Za tako priznanje je potrebno res 
veliko dela, zato je pogorov z J A N K O 
NAGLI ČEM tekel predvsem o delu in 
spet o delu. 

Kot vsak začetek, je bil tudi na 
tem področju težak. Najtežje je bilo 
ljudi prepričati, da samo človek, ki 
več zna tudi več velja - da je izobra
ževanje sploh potrebno. Ljudje niso 
doumeli, da bo denar, ki se je zbiral 
na skladu, ponovno vložen tja, odko
der je prišel — v obratovalnico — le da 
v obliki pameti. Počasi -toda zago
tovo- pa se je sodelovanje pričelo 
razvijati in tako je preko Sklada iz 
leta v leto več delavcev opravilo 
tečaje varstva pri delu, higienskega 
minimuma, nekaj jih je končalo celo 
osnovno šolo pa tudi srednje in višje 
šole, tečaje za voznike viličarjev, varil
ske tečaje, o uspešnih strokovnih in 
družbenopolitičnih ekskurzijah, k i jih 

Prva mengeška pošta v malem Mengšu št. 7, sedaj hiša Staneta Gregorca. 

H i 
Umi 

Prostori sedanje pošte v Mengšu. 

Mengeš je zelo star kraj, saj viri Ditriha Mengeškega omenjajo 
že leta 1154. Letos praznuje 830 letni jubilej, 125 letnico pošte in 
60 letnico telefona. Stara je pa tudi mengeška prafara, ki je ena 
najstarejših na Slovenskem. Župnik Konrad se omenja 1215. Meje 
mengeške prafare so segale do štajerske meje. Arheološke ostaline 
v Mengšu kažejo na zelo zgodno naselitev kraja, saj so v Mengšu 
evidentirana grobišča iz halštatske in /atenske dobe, pa grobovi iz 
časa Ilirov, keltski grobovi, našli so pa tudi slovenske skelete- Pri 
14: miljniku nekje ob Pšati je bila v času rimske dobe postaja „Ad 
quarto decimo". Mengeš je veliko trpel v času turških vpadov. 
Septembra leta 1813 so Mengšani skupno z avstrijsko vojsko 
potolkli Francoze in ujeli vojskovodjo Belottija. Kraj je znan tudi 
po rokovnjačih. Požari so poškodovali Mengeš predvsem leta 1834 
in 1861, velika nadloga so pa bile tudi številne povodnji. 

' Zasilna šola v Mengšu je bila že v 16. 
Stoletju, javna pa je bila ustanovljena leta 
1796. Leta 1873 je bilo v Mengšu ustanov
ljeno Bralno društvo, leta 1884 Mengeška 
Ijodba, leta 1897 pa Katoliško prosvetno 
društvo. V Mengšu je od nekdaj, posebno pa 
v Valvasorjevi dobi cvetela lončarska obrt. 
Poleg tega je bil kraj znan po mizarstvu, 
pečarstvu, usnjarstvu, slamnikarstvu, 

Krznarstvu, ščetkarstvu, žganjekuhi, rezbar-' 
stvu, kolarstvu, po številnih gostilnah in 
sejmih, ki jih je bilo v času, ko je bil župan 
Mihael Stare, ki je umrl leta 1872 kar šest 
na leto. Znana je bila mengeška pivovarna, 
ki jo je leta 1818 ustanovila, rodbina Stare 
in je delovala do leta 1917. Opekarna v 
Mengšu je pričela z delom leta 1834, slam-
nikarsko tovarno, kjer so sedaj prostori 

tovarne Melodija Mengeš,so zgradili v 
času od leta 1870-1875. Tu je nekdaj stala 
rojstna hiša pisatelja Janeza Trdina, ki je bil 
rojen 1830. Mengeš, ki se je z razvojem 
obrti in industrije tako dvignil, je bil 
17.6.1867 povzdignjen v trg. 

Poleg tega, da je Mengeška godba v 
letošnjem letu praznovala 100-letnico, je 1. 
septembra letos minilo 125 let, odkar je 
bila v Mengšu leta 1859 ustanovljena tudi 
pošta. Prvi mengeški poštar je bil Franc 
Dolenc, ki je bil tudi učitelj , lastnik stro-
jarnc, pa tudi župan. Za njim je bil poštar 
Bernard Degischer, rojen leta 1846, kije bil 
tudi ustanovitelj Mengeške godbe. Umrl je 
leta 1906. Zadnja leta pred smrtjo je bil 
poslovodja v Boznu na Tirolskem, pošto v 
Mengšu je pa opravljala njegova žena, dasi 
ni imela izpita. Le tega je opravila šele po 
moževi smrti. Marija Degischer je bila 
hčerka prvega poštarja Franca Dolenca, ki 
je umrl leta 1874. Za njo je bila dolgo vrsto 
let upravnica pošte v Mengšu Mihaela 
Vidali. Za njo pa so bile upravnice pošte še 
Angela Brovet, Vajka Naglic, Rozi Matko 
por. Kane, Betka Vodopivec, od leta 1973 
dalje pa Anka Pibernik, med okupacijo je 

. bila upravnica nekaj časa Lindtnerjeva. 

Prva pošta je bila v Malem Mengšu št. 7, 
kjer je sedaj stavba Staneta Gregorca. 
Kasneje je pošta dolgo vrsto let imela svoje 
prostore v stavbi, kjer ima sedaj prostore 
Krajevna skupnost Mengeš in Zavarovalnica 
Triglav. Leta 1956 je bila pri mengeški 
pošti odprta avtomatska telefonska centra
la. Sedaj pa ima mengeška pošta že več let 
svoje nove prostore v stavbi poleg Glasbene 
šole Mengeš. 

Kustosinja Gorenjskega muzeja v Kranju 
Majda Zontarjeva v Poštnem zborniku, ki 
ga je izdala, med drugim navaja, da je bila v 
Mengšu neerarna pošta II. razreda 1. 
stopnje. Leta 1926 je dotedanja neerarna 
pošta postala nova državna pošta. Ob 
spremembah v organizaciji pošt leta 1931 je 
bila pošta v Mengšu uvrščena med pogod
bene pošte in je taka ostala do začetka 2. 
svetovne vojne. Telefon je bil na mengeški 
pošti odprt 24.12.1924. 

Ti visok in pomemben jubilej bo Turisti
č n o društvo Mengeš v sodelovanju s pred
sednikom Filatelističnega društva Domžale 
Francem Janežičcm proslavilo s prilož
nostno razstavo v prostorih mengeške 
pošte. 

Tone RAVNIKAR 

že vrsto let organizira Sklad za izobra
ževanje pa tako ne gre izgubljati 
besed. 

Ste bili presenečeni, ko ste dobili 
pisno sporočilo, da vas čaka tako 
visoko priznanje? 

Če čisto po pravici povem, sem bil 
res malo presenečen. Ni mi šlo v 
glavo, da je še kje lahko kdo, ki zna 
ceniti in nagraditi pošteno opravljeno 
delo. Ne bi bil tako presenečen, če bi 
bilo to priznanje občinsko. Nisem si 
pa mislil, da lahko prejmem priznanje 
z nivoja republike. 

Kot kaže, sosed soseda in njego
vega dela res ne pozna. 

Priznanje vam je bilo podeljeno na 
razširjeni seji Republiškega odbora 
sindikata delavcev obrti Slovenije, ki 
je bila v Radovljici. 

Je že tako, da delo, ki je morda 
samo malo drugačno od dela v vseh 
ostalih skladih za izobraževanje po 
Sloveniji, vzbudi zanimanje. Pokazalo 
se je, da imamo na skladu v Domžalah 
pravilne usmeritve. Ko smo letos 
spomladi v prostorih Obrtnega dru
ženja na Viru organizirali sestanek 
vseh skladov za izobraževanje v Slove
niji, da bi izmenjali izkušnje, smo 
skupno ugotovili, da smo na pravi 
poti. Moram reči, da so nam to tova
riši z republiškega odbora sindikata 
delavcev obrti Slovenije tudi iskreno 
potrdili. Tako smo se udeležili tudi 
skupščine ljubljanskega medobčin
skega sklada za izobraževanje, ki je 
bila v Lipici. Tudi tam so jim prav 
prišle naše bogate izkušnje. 

Vi delujete in ste delovali na toli
ko področjih, da morate imeti doma 
že polno vitrino priznanj. 

V vseh teh letih se jih je res nabra
lo nekaj. Tole, ki sem ga dobil v 
Radovljici je zagotovo med najbolj 
pomembnimi, s področja tehnike je 
največ vredna srebrna plaketa Borisa 
Kidriča in zvezno priznanje za delo
vanje v Zvezi organizacij za tehnično 
kulturo, imam pa tudi medobčinsko 
in občinsko priznanje. 

Ravno tako mladi niste več, verjet
no pa še ne boste kar tako odnehali-

Sploh ne. Čutim, da imam še pre
več energije, da bi odnehal. Če hočeš 
ostati mlad, moraš delati in jaz vidim 
še veliko področij, kjer je še marsikaj 
nepostorjenega. Eno glavnih področij 
je Osnovna organizacija sindikata 
delavcev zaposlenih pri zasebnikih, ki 
še ne deluje, kot bi bilo želeti, zato 
tudi tu želim pomagati. V združenem 
delu je delovanje sindikata mnogo 
lažje, ker so vsi člani pod eno streho, 
naši delavci pa so razkropljeni po celi 
občini. 

Prepričani smo, da bo JANKO 
NAGLIC še dolgo deloval tako na 
področju obrtništva, tehnike, sindi
kata in morda še kje. 

Zlata plaketa, ki jo je prejel, je 
zanj nova vzpodbuda. K.B-



Pogovor o vprašanjih javne razsvetljave v Domžalah: 

Svetloba 
pomeni varnost 

Pred nedavnim smo v obsežnejšem pogovoru pregle
dali organizacijo pogrebne službe v Domžalah po novem, 
danes pa smo se namenili pogledati probleme urejanja 
javne razsvetljave. Do maja lanskega leta je to pomembno 
področje komunalnih storitev urejala krajevna skupnost, 
od maja lanskega leta pa je javna razsvetljava v pristoj
nosti Komunalnega podjetja Domžale. V razgovoru sta 
sodelovala Srečo Krevs iz Komunalnega podjetja Dom
žale in pogodbeni izvajalec Milan S koča j, kista odgovar
jala na urednikova vprašanja. 

Kakšno je številčno stanje svetil v 
Domžalah? 

Na širšem območju Domžal, ki 
sega na zahodu od Trzina do ceste za 
Moravče v Želodniku, na severu pa do 
Topol ter do Pšate oz. Male Loke na 
jugu, je 1300 svetil, kar zahteva koli
činsko ogromno zahtevnega dela. 

Katere so temeljne težave? 
Osnovne težave javne razsvetljave 

so v zelo omenjenih sredstvih, po
manjkanju kadrov ter 15 let starih 
instalacijah. Vse to zahteva veliko 
vzdrževalnih posegov, zanje pa ni 
zadosti denarja. Kljub temu se tru
dimo in skušamo storiti kar največ. 

V katero smer ste najprej usmerili 
svoja prizadevanja? 

Najprej smo avtomatizirali vsa 
Prižigališča - 53 po številu, tako da 
danes ni več ročnih vklopov. Vsa 
Prižigališča delujejo na principu foto-
celice oz. vplivu svetlobe. Le ta urav-
nava^kdaj se luči prižgo. 

Ureditev prižigališč je bila prva 
točka sanacijskega programa, sedaj pa 
želimo urediti omrežje na možnosti 
polnočnega izklopa, tako da bi preko 
noči gorele samo nekatere luči na 
varnostno pomembnih krajih, saj je 
gotovo, da je javna razsvetljava 
Pomemben element varnosti. 

Povejte nam, kako delujejo prižiga
lišča? 

Ob mraku prižge razsvetljavo foto-

celica, nato gorijo luči do 11. ure 
zvečer, ko povsod ugasnejo, razen v 
določenih predelih. Zjutraj ob 4.30 se 

luči zopet avtomatično prižgo in 
fotocelica jih spet ugasne ob dnevni 

vetlobi. 

Koliko „pokurimo" električne 
nergije z javno razsvetljavo? 

Za javno razsvetljavo gre na širšem 
abmočju Domžal letno za 30 starih 
milijonov električne energije, to ener
gijo pa plača Samoupravna komunal-
la interesna skupnost (SKIS). Z več 
načini smo skušali čimveč privarče
vati, tako da smo ostali kljub podra
žitvam elektrike na lanski porabi (300 
milijonov SD). To smo prihranili 
največ z avtomatiko v prižigališčih. 

Kaj pa okvare? 
Lotili smo se zelo perečega proble

ma. Okvar in poškodb na javnih svetil
kah in instalacijah je zelo veliko. 
Okvare odpravlja pogodbeni izvajalec 
- kooperant Milan Skočaj iz Vira. 
Manjše reklamacije, defekte, poškod
be in druga manjša popravila opravi v 
nekaj dneh, večje pa - če so težave z 
nabavo materiala - tudi v enem me
secu. 

Domžale in njihova razsvetljava... na sliki Ljubljanska ulica. 

TOZD INVEST SERVIS, vzdrževalna dejavnost, r.o., 
Ljubljana 
Verovškova 57 

o b j a v l j a 
dela in naloge v 

POSLOVNI ENOTI MENGEŠ, Kolodvorska 27 

T E H N O L O G A 
za izdelavo tehnološke dokumentacije za pripravo proizvodne 
opreme in orodij 

Pogoji: višješolska ali srednješolska izobrazba strojne smeri 
2 oz. 3 leta delovnih izkušenj na področju določanja 
normativov časa 
poskusno delo 90 dni 

K U R J A Č A 
za samostojno upravljanje obratovanja parnih kotlov z avtomat
skim kurjenjem 

Pogoji: 3 letna srednja šola kovinarske ali elektro smeri 
2 leti delovnih izkušenj 
izpit za kurjača z avtomatskim kurjenjem 
delo je izmensko 
poskusno delo 60 dni. 

S T R U G A R J A 
za struženje zahtevnih strojnih delov za potrebe vzdrževanja in 
proizvodnje orodij 

Pogoji: 3 letna srednja kovinarska šola 
1 leto delovnih izkušenj 
poskusno delo 60 dni., 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev objave ter 
kratkim opisom dosedanjih delovnih izkušenj sprejema 8 dni po 
objavi kadrovsko-splošni sektor delovne organizacije L E K , Ljublja
na, Verovškova 57. 

TAKI SMO 

Pridejo pristojni v pregled tere
na, kam bi kazalo postaviti svetilo 
oz. t.i. kandelaber. * 

Domačin jih nekaj časa opazuje, 
nato pristopi in reče: 

„Veste kaj! Kandelaber postavite 
na sosedovo, glejte pa, da boste 
uredili tako, da bo svetil na mojo 
parcelo . . ." 

V zadnjem času smo opažali tudi 
kraje svetil oz. žarnic. Ta svetila, žar
nice niso uporabne za individualno 
zasebno rabo, četudi imajo te žarnice 
normalne navoje. Ob vklopu se v 
individualni hiši pri priči pokvarijo, 
saj brez dodatnih posegov v električne 
instalacije niso uporabne. 

So tudi še druge težave? 
Seveda so. Ljudje mislijo, da je 

javna razsvetljava za to, da jim raz-
sveti vhod v garažo, pogled na dvori
šče, prostor pred delavnico. Namenje
na je varnosti, zagotovila naj bi svet
lobo na javnih mestih, večjo varnost 
udeležencev v prometu, zlasti otrok, 
bila naj bi v funkciji zagotavljanja 
večje varnosti za zasebno in družbeno 
imovino. 

V novem Trzinu, pa tudi drugod, 
se je denimo zgodilo, da so ljudje izra
biti neurejene zemljiško-knjižne odno
se. Prisvajajo si družbena zemljišča, 
nanje postavljajo ograje in podobno in 
ko pridemo na tako mesto večkrat 
ugotovimo, da ograja stoji na elektri
čnih instalacijah in drugih komunal
nih vodih tako, da nam je mnogokrat 
za naše posege onemogočen celo 
dostop do „kandelabrov". 

M. BROJAN 

Marijan Slevec -Q 

Polžalostinka: nisr 
k r i v i 
stari Slovani 
(nadaljevanje iz prejšnje številke) 

Pritekel je Svetovid na Krajevni urad in še preden je predsed
niku svoje srenje lahko karkoli povedal, že je moral poslušati 
njegove nauke: 

— Veš, Svetovid, nič mi ne govoril Poznam te! Samo kritiziral 
bi! Nimam te časa poslušati! Sicer pa je itak že vse sklenjeno! 

— Kaj je sklenjeno? ! Kdo je sklenil? ! — Je ves zadihan spraše
val Svetovid. — Kdo je tisti, ki sklepa o meni brez mene? t Za mojo 
kožo gre in o njej bom sklepal sam! 

— Že, že, — je pletenici! predsednik. — Tvoja koža je še mlada 
in treba jo je pravočasno ustrojiti! To pa delajo drugi, ne ti! 

— Kdo pa so ti — drugi?! — se je nasršil Svetovid. 
— Ne sprašuj preveč! — je momljal predsednik. — Sicer ti bodo 

še kožo urezali tako, da ti njen kroj ne bo več všeč! 
— Kdo mi jo bo ureza/? I — je siknil Svetovid. 
— K vragu pojdi! — se je ujezil predsednik. - Tisti vendar, ki 

imajo škarje! Zdaj pa zgini, sicer jih kar pokličem! 
Svetovidu so zagorele oči in lica, saj mu je bilo groženj dovolj, 

pa je rekel: 
— Veš kaj, predsednik! Ko odrastem, ti bom dal eno na gobec! 

Pa tudi vsem takim kot si ti! 
Predsednik za Svetovidovo grožnjo ni pokazal nobenega 

zanimanja. Zarezal se je, da je pokazal vse škrbine in dejal: 
— Bedasto, Svetovid, bedasto! Saj ne boš nikoli odraste!! Za 

take, kot si ti, je že poskrbljeno! Crknil boš, preden boš lahko 
udaril po meni! Zdegeneriral boš! Zdeviiral! Nikoli me ne boš 
mogel ogrožati! Pokojnino bom mirno užival in se grel na morju! 

Svetovid je prebledel. Pričelo se mu je svitati. — Pravica je 
počasnejša od zla! Sebičnost je prekanjena in trdoživa! Pogoltnež 
misli vsako sekundo zgolj nase! ~ Svetovid je stiska! pesti. Pa je 
rekel predsedniku: 

— Prav imate! Zalega, zajedalska! Kaj pa vaši otroci?! 
— Pha! — se je zapačil predsednik. - Za svojo rit se bodo tudi 

oni pobrigali! Vsak dan jih učim: glejte samo nase! - To je prava 
in zato moja filozofija. — Zdaj pa pojdi, Svetovid, nimam časa za 
etiko, humanizem in podobno leporečje! 

Svetovid se je spomnil besed dobre vile:. • . ljudje so 
neumni... so kot osli... da le trava raste, dokler oni žive.. • 
-Moj bog! — se je zgrozil Svetovid — kaj zdaj? ! Pa ga je prešinilo: 
vila vse ve! Njo povpraša! — /n se je zapodil nazaj k reki! 

A glej šmenta; dim s smetišča se še ni polegel, v takem smradu 
pa vile ne bo na spregled! ... In tedaj je Svetovid zagledal še več 
takšnih smetišč, pa tudi voda reke je začela postajati kalna in 
smrdeča! — O, kako prav je imela vila ... In vsedel se je Sveto^jf) 
na kamen ob reki, in tudi sam okamenel! In kar naenkrat je videl 
vse daleč nazaj: Rimljane, ki so prebredli to malo reko, šli preko 
Drave in Mure, jo udarili čez Donavo in... širili bi se še naprej, če 
se tisti narodi tam čez ne bi tako množili... In videl je Svetovid 
zdaj njihov boj za obstanek, Rimljani pa so se umikali kot sneg 
spomladi. In šli so tisti zarodi za njimi vse do Rima in ga pocok-
ljali! Joj, joj, Svetovid je vse te grozote videl kot v cinerami. In tisti 
narodi, ki so bili divje preprosti, pa tudi zdravo pametni, so lulal: 
ob vogalih koč, tam, kjer so rastle koprive; kakce — 

svoje in od živali — pa so vozili na polje, da sta jim proso in ječmen 
uspevala kot se spodobi. O, kako lepo je bilo videti tista plodna 
polja! (Svetovid je skoraj pozabil, da sedi na kamnu ob onesnaženi 
reki!) 

In še je videl Svetovid: Neki ljudje v rjavih pa tudi v zelenih 
srajcah so se polakomnili tistih žitnih polj, pa so udarili skozi 
predor pod planino, pa tudi drugod, v Svetovidovo deželo! Ob tisti 
rečici, in blizu tistega kamna, kjer je zdaj sedel, so si bili postavili 
delovno taborišče. (Vila je tiste dni kar precej zbegano hodila tam 
okrog, a v reki se je še vedno kopala, saj je bila takrat še čista in 
pitna.) No, to pa je bil že čas, katerega se je tudi Svetovid prav 
dobro spominjal, saj je tudi on takrat - kot bosopetnik - tam 
okrog često šaril, se v reku tunkal in se sončil na njenem obrežju 
do večera. To so bili lepi časi, pa čeprav so bile v njegovem 
mladem, vedno lačnem želodcu, ponavadi velikanske pajčevine. 

In že je videl Svetovid naslednji film: Prišli so s temd ljudje iz 
gozda in zažgali tisto taborišče. Tudi pokalo je, izstreljeni naboji 
so bili preračunani: nekaj za strah, nekaj za korajžo. Sploh je bilo 
vse vnaprej zmenjeno. Bil je to zametek novega časa, ki je imel 
priti. — Tedaj naj bi plan in direktiva urejala vse življenje. 

(nadaljevanje prihodnjič) 

MLADI MODELARJI!! 

Društvo za modelarstvo in aeronavtiko MODRA PTICA 
- DOMŽALE, Vir, Šaranovičeva 21 a, sprejema prijave v 

ZAČETNI TEČAJ ZA LETALSKO MODELARSTVO 

ki se bo začel v začetku meseca januarja, v šoli Olge 
Avbelj, Domžale. 
Vpišite se lahko od 12. do 14. decembra od 12. do 14. 
ure v prostorih Obrtnega združenja na Viru, Šaranovičeva 
21 a. 



Jubilej domžalskega športnega kolektiva: 

Prva generacija domžalskih košarkarjev, ki je nastopala v republiških članskih tek
movanjih (republiški ligi). Ta ekipa je pričela tekmovanje v sezoni 1952, na sliki pa 
so: stojijo od leve proti desni: Danilo Steiner, Brate Orehek, Mitja Šircelj, Marko 
Mazgon, Boris Štiftar; spodaj od leve proti desni: Jože Mali, Franc Grandovec, Vid 
Zule. 

Tekmovanj posnetek (1952) na starem zunanjem igrišču, ki ga je do 1.1960 prekri
val leš. Na sliki Brate Orehek v skoku za žogo na začetku tekme. 

Eden prvih posnetkov domžalskih košarkarjev iz leta 1951. Konstrukcijo košev iz 
cevi so napravili v tovarni Univerzale. 

Prva pionirska ekipa Domžal iz leta 1952. Na sliki: stojijo od leve proti desni: Janez 
Narobe, Greg6r Pintar, Niko Trstenjak, Dimitrij Lederer, trener Mitja Šircelj, 
Franc Flis, Milan Pečar; spodaj od leve proti desni: Poljanšek, Stane Zupan, Stane 
Zule, Vinko Brleč, Miro Zule, Franci Košak. 

35 let K K DOM 
V teh dneh mineva 35 let, odkar so tudi v Domžalah prvi 

navdušenci zanesli novo igro, ki so jo tedaj ob koncu leta 1949 
igrali le v centrih. 

To igro sta v Domžale prinesla dijaka Srednje usnjarske šole 
v Karlovcu, sicer domačina Brate Orehek in Vid Zule. Tedaj je 
bila v Karlovcu košarka močno razvita, saj je bil Karlovac tedaj 
center jugoslovanske košarke in njihova ekipa KK Karlovac v 
vrhu jugoslovanske košarke. 

Kam segajo prvi začetki? 

Ko pregledujem gradivo o tem 
najzgodnejšem obdobju, lahko ugoto
vim, da se je košarka kot sekcija TVD 
Domžale registrirala 20. decembra 
1949. Prvi registracijski kartoni nosijo 
ta datum. Ekipa košarkarjev TVD 
Domžale je prvič nastopila na rednem 
tekmovanju na mladinskem prvenstvu 
SRS 23.-25. junija 1950 v Ljubljani 
in izgubila prvo tekmo z rezultatom 
64 : 3 proti Železničarju iz Ljubljane. 
Člani te ekipe se spominjajo, da so na 
tekmovanje potovali z vlakom in se še 
na vlaku seznanjali s pravili, pripenjali 
z bucikami papirnate številke na 
tekmovalne majice. Na tem tekmo
vanju je bila ukradena t.i. „duša" iz 
edine žoge ter aktovka Vidu Vavpe-
tiču . . . Drugo tekmo je ekipa izgu
bila 1 6 : 4 proti Nafti iz Dolnje 
Lendave, po osvežitvi v bazenu Ilirija 
in okrepčilu v gostišču Keršič so 
Domžalčani v zadnji tekmi proti 
Železničarju Maribor ves čas vodili, 
pa na koncu vendarle izgubili -
17 : 25. 

Težave z igriščem, koši . . . 
V organizacijskem smislu je sam 

začetek pomenil veliko veliko truda. 
Košarko so začeli igrati na bivšem 
teniškem igrišču v športnem parku na 

PRVA GENERACIJA DOM
ŽALSKIH KOŠARKARJEV 

Miloš Dekleva, Dušan Flajs, 
Srečo Berčič, Jože Sitar, Vinko 
Trojanšek, Vid Vavpetič, Maks 
Pavlic, Bogo Gašper/in, France 
Jevnikar, Franc Čeme, Jože 
Mali, Mitja Šircelj, Vid Zule, 
Brate Orehek, Mirko Marn, Egon 
Gottvvald, Dušan Robič. 

lešu; koši so bili lesene konstrukcije. 
Te koše je izdelal mizar Flis s Savske 
ulice. Ker pa so te koše prevečkrat 
prevrnili in poškodovali, je podjetje 
Univerzale izdelalo kovinsko kon-

Preglednica uvrstitev v prvi slovenski ligi in II. zvezni ligi po sezonah: 

sezona 1962 I.slov.koš.liga 2. mesto 
sezona 1963 I.slov.koš.liga 3. mesto 
sezona 1964 I.slov.koš.liga 4. mesto 
sezona 1965 I.slov.koš.liga 1 0. mesto 

(izpad v Il.slov.koš.ligo) 
sezona 1966 Il.slov.koš.liga 1. mesto 

(vrnitev v I.slov.koš.ligo) 
sezona 1967 I.slov.koš.liga 2. mesto 
sezona 1970 ILzvezna koš.liga 10. mesto 

(ekipe SRS,SRH,SRBiH) 
' sezona 1971 ILzvezna koš.liga 9. mesto 

sezona 1971/72 ILzvezna koš.liga 6. mesto 
sezona 1972/73 ILzvezna koš.liga 7. mesto 
sezona 1973/74 ILzvezna koš.liga 7. mesto 
sezona 1974/75 ILzvezna koš.liga 9. mesto 

(ekipe SRS in SRH) 
sezona 1975/76 ILzvezna koš.liga 10. mesto 
sezona 1976/77 slovenska koš.liga 1. mesto-prvaki 
sezona 1977/78 ILzvezna koš.liga 12. mesto-izpad 
sezona 1978/79 slov.koš.liga 3. mesto 
sezona 1979/80 slov.koš.liga 3. mesto 
sezona 1980/81 ILzvezna koš.liga 10. mesto 
sezona 1981/82 I.slov.koš.liga 2. mesto 
sezona 1983/84- I.slov.koš.liga 1. mesto-prvaki 

N E K A T E R I POMEMB
NEJŠI USPEHI M L A D I H 
D O M Ž A L S K I H EKIP 

Pionirji K K Domžale: sezo
na 1962 - prvaki Slovenije, 
sezona 1964 - prvaki Slovenije 

Mladinci K K Domžale: sezo
na 1965 viceprvaki Slovenije 
(2. mesto) 

Kadeti K K Domžale: sezona 
1972 - 4. mesto v republiki 

Pionirke K K Domžale: sezo
na 1973 4. mesto. 

strukcijo. Igrišče, ki ga je pokrival t.i. 
leš. je bilo treba pred tekmami in tudi 
med tekmami polivati z vodo. 

Igralci — tudi funkcionarji 

Za prvo obdobje košarke v Domža
lah je značilno, da so morali igralci 
skrbeti tudi za vse organizacijske 
zadeve okoli tekmovanj, več pa so 
organizacijsko pomagali člani odbora 
Partizana - Franc Šircelj, Martin Mali 
in drugi. 

Vključitev v enotno tekmovanje 

Ekipa se je leta 1951 že vključila v 
redno člansko tekmovanje enotne 
republiške lige. Treninge v tem 
obdobju so vidli Vid Zule, Brate 
Orehek in Mitja Šircelj. 

Potrebna pionirska ekipa 

Že v tem najzgodnejšem obd 
je postalo očitno, da je za . 
košarke nujno potrebno delo z rt | 
mi oz. formiranje pionirske el 
Delo s to ekipo je nekje v letu 
prevzel Mitja Šircelj. Za prvo 
smo angažirali, ker smo vedeli, 
potrebno napredovati, Dušana 
ca. Prevzel je treninge. Nato je t» 
ekipo Mitja Šircelj in pozneje 
sezono Boris Kristančič. 

V letu 1953 je bila republ i šk ih 
razdeljena v dve ligi. Tekmovali' 
eni od obeh lig in imeli leta 191*,. 
svojih vrstah že 16 članov, 14 nd\ 
cev, 10 pionirjev. S košarko sf 
ukvarjale tudi mladinke v oK 
redne vadbe Partizana. 

Za omenjeno delo do leta \9i 
značilno, da je bilo vstopno obdt 
kvalitetnejše oblike dela, ki jo je i 
tavljala le celotna vadba. Člai 
redno tekmovali v republiški ligi 
tako so se rednih tekmovanj udi 
vali mladinci in pionirji. V letu 
so Domžalčani pomagali pri ust 
ljanju in popularizaciji košari 
Kamniku, organizirali propagaf 
turnirje,. pomagali pri formir 
ekipe itd . . . 

Vadba tekmovanja - zunaj >'nd.a 
Vsa vadba in vsa tekmovanj'^ 2 

potekala na prostem. V letu 19 S r sP' 
okviru proslave 10 letnice 

os/alif 
ditve so uredili razsvetljavo na igrP J ' r 

Dokument DES-a govori, daje z ^ v ; 
tilo 15.8.1955. Glavne zasluge To 
ureditvi razsvetljave in zamerelor 
železnih konstrukcij košev je Bo a 

Franc Šircelj, saj so bili koši iz sutere 
železniških zapornic, tudi gllgriš< 
nosilce za razsvetljavo je prisp&mei 
železnica. Usnjarska šola v Domistalii 

je sodelovala pri napeljavi razsvetlrm, c 
njeno tehnično izvedbo pa je iz' 
Mihajlo Simon. Senčnike in luči { ^ 
dobili v živilskem obratu Tri a I 
Šmarca, katere direktor je bil F * e m 

Pire. 12. 
S to razsvetljavo so bili pol ici 

boljši pogoji za vadbo v večernih' vlo 
in tako je bilo tudi na tekmo**3' i/ 
privabljenih več geldalcev. *n st 

V letu 1956 je prišlo v dorfnja 
skem športu do reorganizacije. Af'čins 
1956 je bil ustanovni občni zboi a im 
Domžale, ki je združeval vse te$jekt 
športne klube in sicer poleg kosanja, 
skega še nogometni klub, keglf 
klub, plavalni in smučarski klub. p-— 

Delo v osamosvojenem klubu 

Leto 1956 je tedaj pomenilo $ i 
prelomnico v delu kluba, ki je 
tedaj 18 članov, 14 mladincev i | 
pionirjev. Prva ekipa je tekm" 
tedaj v 1. republiški ligi zahod, ^ ' 
no z Odredom, Svobodo iz Ljublj 
Partizanom Medvode, Partizano^ 
Postojne in Triglavom iz KF. 
Vodstvo kluba je prevzel fj ' 
Šircelj, tehnično vodstvo pa I ' 
Šircelj. Treninge 1. ekipe pa so,vp~—. 
obdobju vodili domači trenerji Šij 
Grandovec in Sašo Grilj (1954-1? R e , 

Do leta 1960 - boj za uvrstfcla * 
enotno republiško ligo Itnejj 

Do leta 1960 je vsako leto pof al»te 
boj za uvrstitev v enotno repub'fSe k 
ligo. To je bilo obdobje, ko so tr<[ v$a 
ge vodili izključno domači tm'°nir 
(Šircelj, Zule, Grandovec, Mali, Cpadii 
Ekipa je bila stalno nekje pri * ° vi k 



\ 

! n4ar dotlej po prvem mestu ni 
mj'ogla seči. Tako se tudi leta 1958 
I9.&rspektivni mladi generaciji ni uspelo 
flV^ificirati v enotno republiško ligo. 
grPJim je uspelo leta 1961 z uspehom 
^kvalifikacijskem turnirju. 

g e To leto pa istočasno tudi pomeni 
nerelomnico v delovanju kluba, ko je 
; Po asfaltirano tudi zunanje igrišče, 
"terega so tedaj poimenovali v 

g"grišče športnih iger", saj ni bilo 
»pftrnenjeno le košarki, temveč tudi 
stalim športom, denimo kotalkar-
itlijm, odbojki in pa rokometu. 

Pfi Napeljali so razsvetljavo za igranje 
p(Kem v nočnem času 

i 12. avgusta 1961 so prav tako ob 
M^ilici prostovoljnega dela kakršnega 
h> vložili v akcijo za asfaltiranje igri-

izpeljali tudi elektrifikacijo. Pri 
?" sta pokazala veliko mero razume

l a takratni ObLO Domžale in 
Afčinska zveza za telesno kulturo, ki 
ol& imela za ureditev tega športnega 
^jekta vseskozi veliko mero razume-
jar'nja. 

N E K A T E R I USPEHI IN 
P R I R E D I T V E K K D O M 
Ž A L E 

- V letih 1962, 1963 in 1964 je 
organiziral K K Domžale v Domžalah 
spominski memorial „Franc Šircelj" 
z mednarodno udeležbo ekip iz 
Livorna in Randentheina. 

- Leta 1963 je moštvo doseglo 
enega največjih uspeho, ko je v 
osmini jugoslovanskega pokala 
gostilo moštvo Beograda, to je 
ekipo, v kateri so tedaj igrali veli
kani - reprezcntanti naše košarke 
Rajko Trajković, Korać, Nikolić, 
Gordić itd. 

- Leta 1968 se je prvo moštvo 
plasiralo v drugo zvezno košarkar
sko ligo, v tekmovanju za pokal 
SFRJ pa je bilo od ekipe Železni
čarja iz Karlovca iz ločeno v šestnaj
stini finala. 

- V letih 1968 in 1969 so orga
nizirali občinsko tekmovanje dom
žalskih osemletk. 

- Za občinski praznik leta 1969 
so v Domžalah v organizaciji K K 
Domžale izvedli Balkansko prven
stvo za mladinke. 

in Jaršah, kjer je tehnično vodenje 
prevzel Franci Flis in kjer se je formi
rala ekipa mladincev in mladink. Ta 
sekcija je delovala do leta 1965. 

V drugem centru v Ihanu pa košar
ka ni popolnoma zaživela, ker v kraju 
ni bilo kadrovske in gmotne osnove. 
Kljub temu je bilo v Ihanu vsaj začeto 
košarkarsko življenje in je Ihan dolo
čen čas pomenil manjše žarišče za 
košarkarski šport na terenu. Tak 
center na terenu je bil tudi Šentvid pri 
Lukovici. 

Nove okoliščine kvalitetnejšiega in 
množičnejšega dela so narekovale tudi 
več akcij za pridobivanje sredstev. 
Funkcionarji kluba se spominjajo, da 
so precej sredstev pridobili tudi s 
popolnoma nekošarkarskimi akcijami, 
denimo z organizacijo kotalkarske 
revije in pa nizom akcij varnosti v 
prometu. 

Trener in tekmovalec Kruno 
Brumen 

Preobrat v košarkarskem razvoju 
Domžal je prinesel prihod Kruna 
Brumna, ki je v klubu prevzel odgo
vorno nalogo vzgojiti ekipo iz lastnih 
mladih moči. Ob tem, ko je kot tedaj 
že izkušen dolgoletni košarkarski 
tekmovalec in reprezentant prevzel 
tudi mesto plavmakerja, je z veščim 
vodenjem ekipe v veliki meri pripo
mogel, da je ekipa zmagala na kvalifi
kacijskem turnirju prvakov vseh pod-
zvez ter se uvrstila v republiško ligo. 

Drugo presenečenje - uspeh v 
jugoslovanskem košarkarskem pokalu 

Drugi veliki uspeh pa je ekipa do
segla v tekmovanju za jugoslovanski 
Košarkarski pokal, kjer je Domžalča-
nom uspelo izločiti celo tretje uvršče
nega iz prve republiške lige - ljubljan
sko Svobodo - ter člana Slovensko-

LESTVICA PRVEGA TEKMOVANJA DOMŽALSKIH 
KOŠARKARJEV: 
Ljubljana, 23. - 25. 6. 1950 

PRVENSTVO MLADINCEV 

Železničar Ljubljana 
Železničar Maribor 
Nafta Donja Lendava 
Domžale 

3 3 0 188:28 6 
3 2 1 56:52 4 
3 1 2 45:117 2 
3 0 3 21:103 0 

Rezultati prinesli razmah košarke 

.Rezultati novih boljših pogojev 
[ a niso imeli za posledico le kvali-
j ^ j š o rast prve ekipe, temveč seje s 

y i t e t o povečalo tudi zanimanje. 
J ^ , t o J e potegnilo za sabo vključitev 
'J. a tekmovanja ekipe domžalskmim 
^, 0 n i l1ev, pionirk in mladink ter 

jo d ' n c e v - 1 x 1 3 1 9 6 0 s t a n a t 0 n a s t a J i 

j 1 v i košarkarski središči tudi v Ihanu 

hrvatske lige - trboveljskega Rudarja. 
Ekipa se je uvrstila v pokalu v republi
ški finale, z AŠK Olimpijo, kar je iri 
ostaja eden največjih uspehov kluba. 

Drugi tak uspeh v jugoslovanskem 
košarkarskem pokalu pa je nastop v 
osmini finala leta 1963, ko je ekipa 
K K Domžale šele na svojem terenu 
izgubila z najboljšo jugoslovansko 
ekipo K K Beograd. 

Slika mlajše generacije košarkarjev iz leta 1953, ko so kot člani sekcije Partizana 
sodelovali v povorki. Popoldne je sledila tekma v Hrastniku. 

Leta 1954 so Domžalčani tekmovali v republiški ligi in gostovali tudi na Vrhniki. 
Na sliki Boris Štiftar v akciji. 

1 

Prva ženska košarkarska ekipa Domžal leta 1953. Ekipa seje izoblikovala v redni 
vadbi Partizana Domžale. Stoje: Joži Pire, Ela Košir, Sonja Vuga, Boža Hrvatin; 
spodaj: Božena Žagar, Minka Gerbec, Marjana Lederer. 

Generacija, ki je na kvalifikacijskem turnirju popeljala KK Domžale v višje tekmo
vanje — slovensko košarkarsko ligo. Od leve proti desni: trener in igralec Kruno 
Brumen, Milan Hočevar, Jože Peče, Darko Hočevar-Palček, Marko Mazgon, Boris 
Štiftar, Borut Dovžan, predsednik Matija Šircelj; spodaj z leve: Peter Zule, Marjan 
Sršen, Marjan Gorza, gospodar Jože Marolt, Vinko Rojs, kapetan ekipe Sašo Grilj. 

PISMA 
BRALCEV 

I. Sivec, 
bravissimo! 

V rubriki „Pisma bralcev" se vam 
je zapisalo, da že lep čas razmišljate o 
sporedu naših kinematografov. Svoje 
vedenje o tem našem domžalskem 
sporedu ste zaokrožili k»r se da pesi
mistično, a bi bilo prav, ko bi prej sli
šali še drugo plat zvona in se odločili 
za pisanje. 

Če ste se že tako odločno podali v 
črno Matetovo jamo, vas vabimo, da 
se oglastite tudi v naši mali črni hiši, 
kjer boste iz prve roke dobili vse 
informacije o filmskem sporedu v 
Domžalah, pa še kje drugje. Pa menda 
ja niste mislili, da smo mi uvoznik 
filmov, ki jih imamo na sporedu? Za 
to so „pristojne" distribucije (v Jugo
slaviji jih je —žal- kar nekaj čez dvaj
set, edina slovenska pa je „Vesna 
film"), ki imajo pač svoje vrednostne 
kriterije pri izbiri filmov na tujem, 
zhsti konvertibilnem" tržišču. Še 
naprej : vse filme, ki jih naštevate, je 
ljubljansko gledalstvo že videlo! Se 
vam zdi, da bi jih v Domžalah ne 
smeli? Sicer pa le bežno preletite 
kinematografski spored v , Delu , pa 
se vam bo mimogrede razkrila raven 
slovenske kinematografije, pri čemer 
imamo v Domžalah pač še to pred
nost, da nekatere filme vidimo prej 
kot ostali kraji. 

Videti je, da vam tudi revija novih 
jugoslovanskih filmov, tradicionalno 
znana pod imenom PULA PO PULI,ni 
prav povšeči. Zal niste povedali ne 
zakaj in ne, kje vidite rešitev za ozdra
vitev domače filmske proizvodnje. 
Nam so bili - vsaj večji del! - filmi 
všeč, marsikomu pa tudi dejstvo, da 
smo bili v Domžalah med redkimi 
kinematografskimi delavci, ki 
poskrbeli za to izjemno informacijo o 
najnovejših jugoslovanskih filmih. 

In še nazadnje: verjemite nam, da 
bomo v naših dvoranah prikazovali 
vse kvalitetne filme, ki jih distributerji 
lahko ponudijo. Teh pa je žal pre
sneto malo. Toda - boljše malo kot 
nič, ali ne, tov. Sivec? 

Kinematografi Domžale 

P R A V I M A T E , T O V A R I Š 
D I R E K T O R ! 

Z vašim odmevom se načeloma kar 
strinjam, ima le nekaj lepotnih napak: 

1) Pripombe na spored sem napisal 
kot občan, na podlagi pogovora z vsaj 
desetimi starejšimi ljudmi, ki bi si tudi 
radi ogledali kakšen zahtevnejši film. 
Kako pa bi predstavil vaše podjetje, si 
ne delajte nepotrebnih skrbi. 

2) Ker sem skoraj vsak dan v Ljub
ljani, zlahka primerjam oba sporeda. 
Ne drži, da se v naši občini vrti isto. V 
Ljubljani vrtijo ta čas Gandhija, Dan 
potem itd., kaj takega pa si doma ni 
mogoče ogledati. 

3) Kapo dol pred Pulo po Puli, 
toda - kot kaže — niste zasledili kriti
čnih pripomb tudi od drugih gledal
cev. Zamisel je odlična, tehnično pa 
slabo izpeljana. Videl sem dva filma, 
potem pa obupal nad kopijami, pod-
naslavljanjem itd. Če se da to urediti, 
bi bil vam hvaležen še kdo. 

4) Po objavljenem sporedu za 
november, vidim, da bomo še naprej v 
glavnem gledali filme, neprimerne za 
otroke. Krivi so pač na Vesni. 

5) Če vas prav razumem, lahko 
samo dvignem roke, pa bo spet vse v 
redu. 

6) Oproščam se, da sem vas motil. 
Svoje pa si še vedno lahko mislim, 
kajne? In če bo tako mislil tudi kdo 
drug, upam, da ne boste hudi. 

7) Glede vašega zanimanja za jame 
vam toplo priporočam domžalski 
jamarski klub. 

LSIVEC 



Mali oglasi 
OGLAS 

Menjam tapetniško blago ali 
skaj na stolih in jedilnih kotih. 
Petek Jože, V.Vlahovića 2a/14, 
Domžale. 

OGLAS 
Skrbno upokojenko za pomoč v 

gospodinjstvu iščem — Srednje 
Jarše 47. 

OGLAS 
Najamem garažo v Domžalah (v 

bližini milice). Ponudbe na naslov: 
Oražem, Ljubljanska 93, Domžale. 

OGLAS 
Po ugodni ceni prodam razteg

ljiv kavč rumene barve s predalom, 
2 kom. fotelja zelene barve, tepih 
2x 3m rjavo-drap barve in stojalo 
za rože. Informacije po 16. uri na 
tel. 722-613. 

OGLAS 
Absolvent instruira matema

tiko, fiziko in kemijo. Tel. 
721- 704. 

OGLAS 
V Domžalah ali bližnji okolici 

najamem sobo — plačam po dogo
voru in delno pomagam v gospo
dinjstvu. Naslov v uredništvu. 

OGLAS 

Iščem inštruktorja za os. šolo 
na našem domu v Trzinu. Tel.: 
722- 403. 

OGLAS 
V najem vzamem garažo v 

Domžalah v bližini Krakovske 
ulice. Cenjene ponudbe na naslov 
Kranjec, Krakovska 10 a, Domžale. 

OGLA S 
Prodam Wv 1200. letnik 1965; 

lahko po delih. Naslov: Tomšič, 
Glavni trg 19, Mengeš. 

Z A H V A L A 

Ob tragični izgubi ljubega moža 

ANDREJA BERDENA 
iz Domžal 

* iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, znancem in prijateljem, ki so ga 
'ako številno spremili na njegovi zadnji 
Poti. Posebno se zahvaljujemo delavcem 
tovarne Lek in Univerzale za nesebično 
P°moč. Hvala tudi g. kaplanu za oprav

ljen obred. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega 

IVA DUBOKOVIĆA 
iz Zaboršta 

* zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, sodelavcem in 
znancem, ki ste ga tako številno spremili 
I1 3 njegovi zadnji poti, pisno ali ustno 
gazili sožalje in darovali cvetje, 
skreno se zahvaljujemo tudi dr. Ivu 

e v c u za skrb in nego ter celotnemu 
osebju Zdravstvenega doma Domžale, 
osebna hvala tudi pevcem, Godbi 

"Omžale, praporščakom Krajevne orga-
^acijc Slandra, Gasilskemu društvu 

'°b ter g. župniku za opravljen pogreb
ni obred. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njegovi. 

Domžale, november 1984 

RAZGLASI, OBJAVE, RAZPISI 

Z A H V A L A 

Ob nenadni izgubi našega moža in očeta 

PETRAJUDE2A 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, sodelavcem, znancem in sosedom, 
ki so ga spremili na njegovi zadnji poti, 
podarili cvetje, nam izrekli sožalje in 

nam kakorkoli pomagali. 
Posebno se zahvaljujemo sindikalnim 
organizacijam Helios Količevo, Napre
dek Domžale, ZS Triglav OS Ljubljana, 
SZDL Vir, župniku in pevcem za 

pogrebni obred. ' 

Žena Ivanka, hčerki Jana in Breda z 
družino. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
ata, starega ata, brata in pradeda 

FRANCA BARLIČA 
Lovretovega ata iz Peč 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorod
nikom, prijateljem in znancem, posebno 
g. župniku, dr. Duriću, KJgasilskim 
društvom, pevcem, sosedom, govor
nikoma in vsem, ki so darovali cvetje in 

ga spremili na zadnji poti. 

Žalujoči: vsi njegovi. 

Z A H V A L A 

Ob mnogo prerani smrti našega ljubega 
sina in brata 

ALEŠA REMICA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni
kom, sosedom, prijateljem in znancem 
ter vsem ostalim za podarjeno cvetje in 
izrečeno sožalje. Prisrčna hvala vsem, ki 
ste ga v tako velikem številu spremili na 
njegovi zadnji poti. Hvala g. župniku za 
tolažilne besede in lepo opravljen 
pogrebni obred. Za poslovilne besede ob 
grobu hvala sošolcu ter prijatelju iz vasi. 
Zahvaljujemo se tudi študljanski mla
dini, ki ga je na zadnjo pot pospremila s 
cvetjem. Iskrena hvala tudi delavcem 

ZD Domžale. 
Vsem, ki ste ALEŠA imeli radi in se ga 
spominjate v molitvi, še enkrat iz srca -

H V A L A ! 

Vsi njegovi. 

Z A H V A L A 

Ob prerani smrti 

JOŽETA VIDMAR 

se zahvaljujemo vsem, ki so darovali 
cvetje in ga spremili na njegovi zadnji 
poti. Posebej se zahvaljujemo še sose
dom za nudeno pomoč in Papirnici 

Količevo ter Slovenijalesu Radomlje. 

Vsi njegovi. 

KOLEDAR TEKMOVANJ KOŠARKARSKEGA KLUBA 
DOM2ALE DO KONCA LETA 

za ekipe: I. članska ekipa Helios - Domžale (I.SKL), II. član
ska ekipa Mengeš (II. S K L), kadetska ekipa Domžale (S K L -
//. krog — II. skupina) 

25.11.1984 Domžale : Olimpija ob 10. uri 
8.12.1984 Mengeš: Medvode ob 19. uri 

15.12.1984 Helios-Domžale : Ilirija ob 19. uri 
16.12.1984 Domžale : Elektra ob 10. uri 
22.12.1984 Mengeš: Kamnik ob 19. uri 
23.12.1984 Domžale : Jezica ob 10. uri 
29.12.1984 Mengeš: Rudar ob 17. uri 
29.12.1984 Helios-Domžale : Jeklotehna-Branik ob 19. uri 

Z A H V A L A 

Ob prerani in boleči izgubi naših dragih 

MARIJE IN STANISLAVA 
MIKLAVClC 

se iskreno zahvaljujem vsem sorodni
kom, sosedom, prijateljem, znancem in 
njunim sodelavcem DO Iskra in DO 
KOP Kranj, ki ste ju tako številno 
spremili na njuni zadnji poti. Iskrena 
hvala vsem za izrečena ustna in pismena 
sožalja, za tople tolažilne besede in 
darovano cvetje. Nadalje se zahvaljujem 
pevcem za zapete žalostinke ob 
odprtem grobu in g. župniku za lep 

_ pogrebni obred. 

Domžale, 15.11.1984 

Žalujoči sin Vojko z družino in ostalo 
sorodstvo 

ČESTITKA 
Ljubi prababici JERICI VOJSKA iz Doba ob, 90. rojstnem 

dnevu iskreno čestitajo in želijo veliko zdravja. 
90. rojstnem 

Bojana Matej, Žiga 

SEMESADIKE MENGEŠ 
prodaja borove storže za kurjavo. Cena za 1 vrečo, v 
kateri je 10 kg, je 50.— din. 

Prodaja je vsak delavnik razen sobote od 7. — 14. ure. 

KOLEDARJI, KOLEDARJI 

Kopirni center „Žiko" 
Jovanović Živojin 
Savska cesta 1, Domžale 

' Delovne organizacije in občane obveščam, da tudi letos spreje
mamo naročila za novoletne koledarje in druge reklamne izdelke. 
Na sedežu obratovalnice Savska cesta 1 v Domžalah si lahko 
izdelke ogledate in dobite vse informacije. 

Domžalski smučarski sejem 
Bliža se zima, z njo pa tudi udej-

stvovanje v zimskih športih. Da pje 
domžalski ljubitelji „bele opojnosti" 
ne bi pričakali nepripravljeni, priprav
lja Smučarsko društvo Domžale, kot 
vsako leto tudi letos tradicionalni 
SEJEM SMUČARSKE OPREME v 
domžalski hali Komunalnega centra. 

Smučarski sejem bo odprt nasled
nje dni: 

v petek, 30.11.1984 od 14. do 19. 
ure, 

v soboto, 1.12.1984 od 9. do 19. 
ure in 

v nedeljo, 2.12.1984 od 9. do 12. 
ure. 

RABLJENA IN NOVA OPREMA 

Kot je že v navadi, bo na domžal
skem smučarskem sejmu moč oddati 
rabljeno opremo za vse zimske športe 
v komisijsko prodajo, svetujemo pa 
vam, da to storite že prvi sejemski dan 

— v petek. Za tiste, ki bodo želeli 
ponuditi svojo rabjeno opremo sami, 
bodo na voljo stojnice za individualno 
prodajo. Kupci bodo tako lahko izbi
rali med rabljeno opremo, na sejmu 
pa bo moč kupiti na oddelku trgov
skih in drugih organizacij tudi novo 
smučarsko opremo. 

VPISOVANJE NOVIH ČLANOV IN 
ČLANARINA 

Na smučarskem sejmu se bo na 
oddelku SD Domžale moč včlaniti v 
Smučarsko društvo Domžale in Smu
čarsko zvezo Slovenije, stari člani pa 
bodo tu lahko poravnali članarino. 
SZS izdaja tudi-letos smučarske izkaz
nice, s katerimi imajo člani popust pri 
nakupu smučarske opreme, pri dnev
nih vozovnicah na številnih slovenskih 
smučiščih in drugih storitvah (po
drobna informacija o tem, kje lahko 
koristite njene ugodnosti je priložena 
izkaznici). Članarina za pionirje do 

15. leta starosti znaša 200 dinarjev, za 
člane pa 400 dinarjev. Člani lahko 
podaljšajo lanskoletno izkaznico, za 
pionirje pa so letos nove izkaznice, 
zato ni odveč opozorilo, dje za novo 
izkaznico potrebna tudi osebna foto
grafija. SD Domžale pa vabi vse, ki ne 
žele biti člani SZS z višjo članarino, 
da postanejo oziroma ostanejo člani 
društva za simbolično društveno čla
narino. 

Dodajmo še, da tisti, ki ne bodo 
utegnili poravnati članarine na sejmu, 
lahko to store v Kemični čistilnici 
MAJE MALI na Ljubljanski cesti. 

OBČNI ZBOR SD DOMŽALE 

V petek, 30. novembra ob 19. uri 
(po smučarskem sejmu) bo v mali 
dvorani hale Komunalnega centra 
Domžale redni občni zbor SD Dom
žale. Vabimo vse člane in prijatelje 
smučanje, da se ga udeleže. Še pose
bej pa vabimo tudi nekdanje aktivne 
delavce društva, društvene vaditelje 
smučanja in smučarske sodnike. 

Smučarsko društvo Domžale 

AVTO MOTO DRUŠTVO MENGEŠ 
Trdinov trg 14 

objavlja 

JAVNO LICITACIJO 

za prodajo osebnega avtomobila ZASTAVA 750 in sicer 

LETNIK 1977 za izklicno ceno 70.000.- din 

Poleg navedene cene je kupec dolžan plačati še občinski in 
republiški prometni davek. Vozilo je v voznem stanju. Licitacija bo 
v sredo 28.11.1984 ob 16. uri na dvorišču AMD Trdinov trg 1 4 -
nasproti MELODIJE. 

KOŠARKARSKI KLUB DOMŽALE 

RAZPORED TEKMOVANJ V KOŠARKI 

8.12.1984 Mengeš: Medvode 
15.12.1984 Helios-Domžale : Ilirija 
22.12.1984 Mengeš: Kamnik 
29.12.1984 Helios-Domžale : Branik 
29.12.1984 Mengeš: Rudar 

Ekipa Heliosa-Domžale nastopa v 1. slovenski košarkarski ligi, 
ekipa Mengša pa v II. slovenski košarkarski ligi. 

Vse tekme bodo igrali v dvorani OŠ Venclja Perka v Domžalah. 

ob 19. uri 
ob 19. uri 
ob 19. uri 
ob 19. uri 
ob 17. uri 
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GOZDNO GOSPODARSTVO LJUBLJANA 
TOK GOZDARSTVO DOMŽALE 

Priporočamo svoje storitve in čestitamo k prazniku! 

__ domamim trgovsko gostinska DO 
/L NAPREDEK 

n. sol. o. domžale 

TOZD PREHRANA 
TOZD OPREMOTEHNA 
TOZD GOSTINSTVO, 
SLAŠČIČARSTVO IN TURIZEM 
TOZD GROSIST 
DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH 
SLUŽB 

Delavci Napredka čestitajo ob Dnevu republike vsem svojim strankam in gostom ter 
priporočajo obiske in nakupe v svojih poslovnih enotah! 

•••••••• •• •••••••••••• ••• ••••••• ••• ••• •••••••••••• •••••••••••• ••• ••••••• ••• ••••••• H E L I O S 

KEMIČNA INDUSTRIJA DOMŽALE 

Čestita vsem delovnim ljudem in občanom za praznik 29. november! 

INDUSTRIJSKI KOMBINAT 
„PLANIKA" KRANJ 
TOZD TOVARNA OBUTVE 
„MOJCA" LUKOVICA 

vam čestita ob prazniku. 

RUDARSKO PODJETJE KREMENOVIH PESKOV IN 
OPLEMENITENJE NEKOVIN n.sol.o. 
Ljubljanska cesta 18, Slovenija 

DO TOKO n.sol.o. Domžale 
61230 Domžale, Kidričeva 1 
Tel. 061/721-811, 
telex 31424 YU TOKO 

S svojimi TOZD: 
— Potovalni izdelki Domžale 
— Galanterija Domžale 
— Trgovina Domžale 
— Maloprodaja Domžale 
— Torbarstvo Maribor 
— Drobna galanterija Žižki 
— in DSSSS. 

Proizvodni program: 
ženske torbice, potovalne torbe in kovčki, aktovke in 
mape, šolske in športne torbe, drobna galanterija, pasovi, 
izdelki iz reptilij, torbe za orodje. 

TAMI5E 
Mengeš 

Uredimo vam kvalitetno opremo za trgovske lokale, 
hotele in gostinske obrate. 

Se priporočamo 

T E K S T I L < 
TOZD 

o.sol.o., 61234 
• liG» Mengeš 

izdelujemo in prodajamo tehnične, valjane in ig/ane filce 
ter končne izdelke iz fi/ca. 

De/ovni kolektiv čestita vsem občanom. 

Tovarna trakov in elastike 

Mengeš 

priporoča svoje izdelke: 

— elastične in neelastične trakove, vrvice, 
trakove za zavese in okrasne trakove. 

Papirnica 
Ko ičevo P r o i z v a j a m o : 

KARTONE: premazne, nepremazne dupleks 
in tipleks ter specialne vrste kar
tona 

PAPIRJE: težko propustne, ovojne in emba
lažne 

LEPENKE: specialne vrste za potrebe obut
vene, elektro in tekstilne indu
strije. 

„MLINOSTROJ,, 
TOVARNA STROJEV 
DOMŽALE 

Vsem občanom čestitamo! 

splošna gradbena dejavnost 
beton — zagorje ob savi n.sol.o. 

TOZD GRADNJE DOMŽALE, 
Kolodvorska 10 

Priporoča svoje storitve in čestita 
za praznik! 

SLOVENUALES, lesna in pohištvena industrija, 
RADOMLJE, 61235 RADOMLJE, 
tel: (016) 721-922 

PROIZVAJA IN PRODAJA: 

— visoko kvalitetno sedežno pohištvo za izvoz 
in domači trg -

— usnjene počivalnike in sedežne garniture 
— žagan les 
— viseče strope. 

Predstavitev programa je v vseh boljših trgo
vinah v Sloveniji in v lastnem razstavnem pro
storu v Radomljah. 

Priporočamo vam nakup naših proizvodov! 

. 



Poslovna enota 
Mengeš 

Vsem delovnim ljudem čestitamo za naš praznik! 

Priporočamo vam tudi, da pomislite, ali imate sebe in 
svoje premoženje zavarovano pri ZS Triglav? ! 

l i ) 
U M V E R Z A L E 
D O M Ž A L E 
INDUSTRIJA OBLAČIL N. SOL. O. 
KIDRIČEVA 4 

ZA PROSTI CAS, PRI REKREACIJI 
IN ŠPORTU, 

FUNKCIONALNA IN 
ELEGANTNA OBLAČILA 

IZDELKI 

UNIVERZALE DOMŽALE 

OBRTNIK MENGEŠ 

• C Z Z D 
"OBRTNIK" MENGEŠ, PREŠERNOVA 2 

N u d i : 

zidarske, steklarske, parketarske, ključavničarske in 
vodovodno-instalacijske storitve. 

Se priporoča in čestita za praznik! 

SOZD ELEKTROTEHNA 
DO MELODIJA, 
tovarna glasbil in učil Mengeš 

proizvaja svetovno priznane proizvode: 
— klavirske harmonike od 60 do 120 basov 
— diatonične harmonike 
— klasične kitare 
— električne kitare 
— notne zvočne table 
— orkestersko elektroniko 
— pribor za glasbene instrumente. 

PRIPOROČAMO SVOJE IZDELKE! 

E ^ D T O S A M A 

VSEM POSLOVNIM PRIJATELJEM, DELOVNIM 
KOLEKTIVOM IN OBČANOM ČESTITAMO IN 
ŽELIMO MNOGO DELOVNIH USPEHOV! 

OPTIl 
Martina Skofic 

Ljubljanska 87 Domžale 

Delovni čas: 
- vsak dan od 8.00 do 12. dopoldne 

od 16.00 do 18.00 popoldne 
- sobota od 8.00 do 12.00 

Č E S T I T A M O Z A PRAZNIK! 

vo komunalno podjetje clomžale P . o . 
61230 Domžale, Ljube Sercerja 4 

Vsem porabnikom naših storitev, poslovnim prijateljem, 
delovnim kolektivom in občanom 

iskreno čestitamo! 

kmetijska zadruga emona P ° domžale 
61230 Domialo, Kidričevi 14, 

SE PRIPOROČA IN ČESTITA! 

D O M Ž A L E 
Antona Skoka 20/a 

ČESTITA DELOVNiM LJUDEM IN OBČANOM 

ter priporoča ob tej priložnosti svoje storitve. 

V poslovni enoti je občanom na voljo stavbno 
pohištvo, stenske in zidne obloge, parketi vseh 
vrst, izolacijski materiali in gradbeni materiali. 

Istočasno ob nakupu nudimo strankam strokovne nasvete. 

IZVOZNO-UVOZNO PODJETJE 

SEMESADIKE MENGEŠ 

Z delovišči: 
Semenarno in Drevesnico Mengeš 

. Drevesnico v Radvanju pri Mariboru 
in Drevesnico v Tišini pri Murski Soboti. 

nudi gozdno seme, sadike, pogozdovanje in 
okrasne nasade ter storže za okras in se pripo
roča. 

AVTOSERVIS DOMŽALE, p.o. 
DOMŽALE, Ljubljanska c. 1 
61230 DOMŽALE p.p. 74 
Telex: 31778 YU AS DOM 

Dejavnosti: 
Pooblaščeni VW in VOLVO SERVIS za oseb
na vozila. Kleparsko—ličarska popravila avto
busov in kamionov vseh tipov. Izdelava alumi
nijastih nadgradenj (kesonov) na vseh vrstah 
tovornih vozil. 

Kovinsko in strojno podjetje 

p i d r o m e t a l 

Mengeš, Gorenjska cesta 9 

nudi svoje proizvode in kvalitetne usluge: 

— izdelava in montaža opreme za čistilne 
naprave komunalnih in industrijskih odpad
nih voda, 

— izdelava in montaža opreme za pripravo 
pitne in tehnološke vode) 

— izdelava in montaža opreme za obdelavo 
blata. 

induplati 

INDUSTRIJA PLATNENIH IZDEL
KOV INDUPLATI r.o. JARŠE, p. 
DOMŽALE 

DELOVNA ORGANIZACIJA 
INDUPLATI JARŠE 

VAM ČESTITA OB PRAZNIKU! 



N A G R A D N A K R I Ž A N K A 
O B D N E V U R E P U B L I K E 

.. . _ . _ , _ , : • 

Za nagradno križanko ob Dnevu republike razpisujemo 5 
knjižnih nagrad. 

Reševalce prosimo, da izpolnjene rešitve pošljete na Uredni
štvo Občinskega poročevalca, poštni preda/ 20, Domžale, do 5. 
decembra 1984. Imena nagrajencev bomo objavili v novoletni 
številki Občinskega poročevalca. 


